
Jótékonysági koncerttel indult 
a 2024-es év rendezvényeinek 
sorozata január 5-én a Güntner 
Aréna Városi Sportcsarnokban, 
ahol a 100 Tagú Cigányzenekar 
adott nagy sikerű, teltházas kon-
certet.
Tatán 2000 óta hagyomány, 
hogy koncerttel, zenés program-
mal köszöntjük az új esztendőt. 
Az idei eseményen, a sportcsar-
nok színpadán Michl József pol-
gármester mondott köszöntőt, 
melyben így fogalmazott: - Há-
lás szívvel gondolunk a tavalyi 
esztendőre, köszönetet mon-
dunk az erőért, a türelemért, a 
szeretetért és minden jóért, ami-
vel találkoztunk. Megköszönjük 
azt is, hogy a rosszat elviseltük, 
kibírtuk, túléltük. Egy új esz-
tendő áll előttünk, és most, az 
első napokban igyekszünk nagy 
lendületet venni, az új elhatá-
rozásokban megerősödni és el-
hinni magunkról, hogy képesek 
vagyunk még jobbá válni ebben 
az előttünk álló évben. A város-
vezető kiemelte: - Tata az ottho-
nunk, ezt a darabkáját a világ-
nak mi tartjuk fent, mi építjük, 
mi őrizzük Isten segedelmével. 

Helyettünk ezt, a világon élő 
8 milliárd emberből senki más 
nem tudja megtenni. És ez a 
nagyon szép ebben az életben, 
hogy van egy olyan otthonunk, 
amelynek a megléte rajtunk mú-
lik: egy lakásunk, házunk, ker-
tünk, szőlőnk, vállalkozásunk 
vagy műhelyünk, ami csak raj-
tunk múlik. Az itt élő tataiakon, 
tatai családokon múlik városunk 
gazdagsága, szépsége, ereje is. 
Kívánom ezért mindenkinek, 
hogy ebben az évben találkozá-
saink olyanok legyenek, melye-
ken keresztül jobban megértjük 
a világmindenség nagy üzenete-
it, és a bennünk feszülő kérdé-
sekre is olyan
válaszokat kaphatunk, amelyek 
még jobbá tehetnek minket és a 
közösségünket. 
Az újévi koncert fellépője, a 
100 Tagú Cigányzenekar fenn-
állása óta több, mint ezer kon-
certet adott szerte a világon, 27 
CD és 5 DVD lemezt adtak ki, 
melyekből 5 platina és 9 arany-
lemez lett. A tatai sportcsar-
nokban a művészeti együttest 
Danyi Lőrinc mutatta be, aki 
elmondta: - A zenekar előadá-

sában van valami többlet, ami 
abból adódik, hogy saját érzés-
világunkat, temperamentumun-
kat, zenei szabadságunkat és a 
gyermekkorunk óta tartó közös 
játék örömét is megjelenítjük 
az előadott művekben annak 
érdekében, hogy megteremtsük 
a zenekar és a közönség között 
azt a kapcsolatot, azt a külön-
leges atmoszférát, ami párat-
lan zenei élményben nyilvánul 
meg. 
A 100 Tagú Cigányzenekar re-
pertoárjában többek között a 

Liszt, Bartók, Kodály, Brahms 
és Csajkovszkij művek mellett 
magyar nótákat és tradicioná-
lis magyar cigánymuzsikát is 
hallhatott a közönség, egyedi 
hangszerelésben, a rájuk jel-
lemző hangzásvilágban. Az est 
bevételéből a Menner Bernát 
Alapfokú Művészeti Iskola 
új hangversenyzongorájának 
megvásárlását támogatja az 
önkormányzat. Az esemény 
helyszínén Michl József polgár-
mester adott át Somossy Csaba 
intézményvezetőnek egy 1 mil-
lió forintot jelképező szimboli-
kus csekket, kiemelve, hogy a 
város már adományozott 1 mil-
lió forintot az új hangverseny-
zongorára, ehhez pedig újabb 1 
milliót tett hozzá az újévi kon-
cert közönsége. 
A január 5-i jótékonysági kon-
cert Tata Város Önkormányzata, 
a Tatai Városkapu Közhasznú 
Zrt. valamint a Tatai Városgazda 
Nonprofit Kft. együttműködésé-
vel valósult meg, az eseményen 
közreműködött Jenei Márta.
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Kéthetente, ingyenesen 
megjelenő lapunk minden 

háztartásba eljut. 
Aki nem találja postalá-
dájában kiadványunkat, 

a Tatai Városkapu Zrt.-nél 
jelezze.
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email-cím: 

info@tataivaroskapu.hu 
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Tata Város Önkormányzat 
Képviselő-testülete 2023. de-
cember 20-án tartotta tava-
lyi utolsó ülését a Városháza 
dísztermében, ahol 15 napi-
rendi pontban egyeztettek. Az 
ülés előtt a Tatai Kertvárosi 
Óvoda Süni-csoportja mutat-
ta be karácsonyi műsorát.
A képviselők munkájukat a 2024-
re vonatkozó városi költségvetés 
tárgyalásával kezdték. A témáról 
Michl József polgármester nyi-
latkozott az ülést követő sajtó-
tájékoztatóján: – Nagyon örülök 
annak, hogy el tudtuk fogadni a 
következő esztendő költségveté-
sét, köszönöm ezt a Tatai Közös 
Önkormányzati Hivatal munka-
társainak és képviselő társaimnak 
is. Az önkormányzati költségve-
tés két fő bevételi forrása az ál-
lami támogatás és az adóbevétel. 
A 2024-es évben 2.562.744.166 
forint állami támogatást kap Tata, 
a tervezett adóbevételünk pedig 
3.545.741.564 forint, melynek 
több, mint 90%-át a cégek, vál-
lalkozások, és közel 10%-át ma-
gánszemélyek fizetik be. Nagyon 
átfogó, részletes rendeletünk szü-
letett, amelyet az érdeklődők is 
megtalálnak a város honlapján.
A rendelet-alkotáshoz kapcsoló-
dó előterjesztések sorában a de-
cemberi ülésen napirendre került 
a tanulmányi ösztöndíjakról és 
adományozásuk rendjéről, illet-
ve az Esterházy Miksa „Viator” 
sportösztöndíjról szóló rendeletek 
módosítása. Ennek nyomán az 
Öveges József Tanulmányi Ösz-
töndíj havi összegét 12 ezerről 25 
ezer forintra, a Tata Város Leg-
szorgalmasabb Diákja Ösztöndí-
jat pedig középiskolások részére 
7 ezerről 15 000 ezer forintra, az 
általános iskolások részére 6 ezer-
ről 10 000 forintra emelték. Jövő-
re változik a városi sportösztöndíj 
is, a módosítást követően két ka-

tegóriában lehet majd pályázni: 
tatai sportegyesületben sportoló 
személy vagy tatai sportegyesü-
letből induló sportoló, aki olim-
piai sportágban válogatott keret-
tag és még nem múlt el 18 éves, 
s a pályázat benyújtását megelőző 
évben országos vagy nemzetközi 
versenyeken kiemelkedő eredmé-
nyeket ért el, valamint olyan tatai 
sportegyesületben sportoló sze-
mély vagy tatai sportegyesület-
ből induló sportoló, aki olimpiai 
sportágban válogatott kerettag, és 
betöltötte a 18. életévét, s a pályá-
zat benyújtását megelőző évben 
országos vagy nemzetközi verse-
nyeken kiemelkedő eredménye-
ket ért el. Az ösztöndíj összegét 
az 1. kategóriában havi 50 ezer 
forintban, a 2. kategóriában havi 
150 ezer forintban állapította meg 
a képviselő-testület.
Az ülés egyik kiemelt témája volt 
a helyi buszközlekedéssel kapcso-
latos döntések meghozatala. Aho-
gyan arról már korábban beszá-
moltunk, a képviselők novemberi 
ülésükön egyhangúlag elfogadták 
a FIDESZ-KDNP javaslatát arról, 
hogy jövőre a helyi járatú buszo-
kon legyenek mindenki számára 
ingyenesek a jegyek és bérletek. 
Michl József polgármester a na-
pirenddel kapcsolatban elmondta: 
– A VOLÁNBUSZ Zrt. kérésére 
minimális változtatásokat fogad-
tunk el, ugyanis a közlekedési tár-
saságnak kötelező statisztikát ve-
zetnie a buszok kihasználtságáról, 
a járatokon utazók, a bérleteket és 
jegyeket váltók számáról, emel-
lett szükséges, hogy mindenkinek 
legyen utazási biztosítása is. Ezért 
az új rendszerben a tatai állandó 
és ideiglenes lakcímmel rendelke-
zők, a Tatai Kistérség településein 
élők és a Tatán munkát vállalók 
bérletet válthatnak 30 napra 150 
forintért, vagy egész évre 1800 
forintért. Mindkét bérlettel korlát-

lanul használhatóak lesznek a ta-
tai buszjáratok. Emellett, aki csak 
alkalmanként utazik, napijegyet 
válthat 200 forintért, amely az 
utazás napján korlátlanul használ-
ható fel, az összes vonalon. Az új 
rendszert február elsejétől vezet-
jük be, mert a Volánnak időre van 
szüksége az átálláshoz és annak 
adminisztrációjához, de nagyon 
fontos, hogy a 2023 decemberé-
re megváltott helyi buszbérletek, 
egészen 2024. február 5-ig érvé-
nyesek maradnak.
Az ülésen az önkormányzat cé-
geivel kapcsolatban is születtek 
döntések, aktualizálták a Tatai 
Városgazda Nonprofit Kft.-vel 
megkötött közhasznúsági meg-
állapodást, valamint szavaztak a 
Tatai Öreg-tó Kft. ügyvezetőjé-
nek jogviszonyáról, Heitz Ferenc, 
további egy évre megbízást kapott 
a halászati cég ügyvezetői felada-
tainak ellátására.
A Városházán december 20-án 
számos tájékoztatóról, beszámo-
lóról egyeztettek, többek között 
az „Európa Ifjúsági Fővárosa – 
Tata 2027” pályázatról, illetve a 
testvérvárosi kapcsolataink ke-
retében lezajlott programokról, 
eseményekről. Utóbbival kapcso-
latban elhangzott, hogy 2023-ban 
Tatán 23 kétoldalú testvérvárosi 
találkozásra került sor, míg test-
vérvárosainkban és partnertelepü-
lésünkön összesen 21 ilyen alka-
lom valósult meg. 247 vendéget 
fogadtunk és 235 tatai jutott el ta-
valy testvérvárosainkba és V4-es 
partnertelepülésünkre.
Az éves összefoglalók sorában 
napirendre került az ifjúsági fel-
adatok ellátása is, részletezve 
Tata Város Diákönkormányzatá-
nak (TAVIDÖK) munkáját. A TA-
VIDÖK 2023-ban több, mint 100 
programot valósított meg együtt-
működve 60 partnerszervezettel, 
intézménnyel. A fiatalok kiemelt 

rendezvényei között szerepelt az 
Éjszakai kerekezés az Által-ér 
völgyében, a Komárom-Eszter-
gom Vármegyei Ifjúsági Bál, az 
első Városi Diáknap, vagy a Vár-
megyei Ifjúsági Vitanap és Gon-
dolatbörze.
Az esztendő utolsó ülésén össze-
gezték a képviselő-testület bizott-
ságainak 2023. évi tevékenységét. 
A Humán és Ügyrendi Bizottság 9 
fővel – 5 képviselővel és 4 külsős 
taggal – végezte tavalyi munkáját. 
A bizottság 2023-ban 11 alkalom-
mal ülésezett, a tárgyalt napirendi 
pontok száma 102 volt, melyek 
kapcsán összesen 146 határozat 
született. A Pénzügyi, Környezet-
védelmi és Városfejlesztési Bi-
zottság 9 fővel – 5 képviselővel 
és 4 külsős taggal – dolgozott az 
elmúlt 12 hónapban, 11 alkalom-
mal ülésezett, 113 napirendi pon-
tot tárgyalt, és összesen 197 hatá-
rozatot hozott.
A képviselő-testület decemberben 
is pontos tájékoztatást kapott az 
Európai Uniós pályázatokról és 
a Magyar Kormány által biztosí-
tott támogatásokról. Az aktuális 
projektekkel kapcsolatban Michl 
József tájékoztatott arról, hogy új 
pályázatokat nyújt be az önkor-
mányzat. Az egyik ilyen lehető-

ség a Fáklya utca területére kon-
centrálva tartalmaz többek között 
járdaépítést, parkoló bővítést, a 
büfésor teljes megújítását, egy új 
vizesblokk építését, emellett a hát-
só, erdei tornapálya korszerűsíté-
sét igazodva a mai kor igényeihez, 
valamint a tóparti madármegfigye-
lő torony felújítását. Szintén pá-
lyázati támogatás segítségével az 
Által-éren egy hajózható útvonal 
kiépítését tervezik megvalósítani, 
egy un: kenu-csúszda kialakításá-
val. Ugyancsak pályázik a város 
egy helyi humán fejlesztésekkel 
kapcsolatos felhívásra, mely kö-
zösségi programok szervezését, 
megrendezését teszi lehetővé.
Tata Város Önkormányzat Kép-
viselő-testülete éves munkáját a 
hagyományoknak megfelelően 
tavaly is közmeghallgatással zár-
ta. A közmeghallgatáson először a 
képviselők egyéni éves beszámo-
lóit hallhatták, majd Michl József 
polgármester és Rigó Balázs al-
polgármester tartott tájékoztatást a 
Magyary Terv 3.0-ról, végül pedig 
lakossági kérdésekkel, javaslatok-
kal zárult az esemény.
A képviselő-testület 2024 január-
jában folytatja munkáját, a követ-
kező ülésre várhatóan január utol-
só szerdáján kerül majd sor.

Testületi üléssel és közmeghallgatással 
zárult a 2023-as esztendő a Városházán

Impresszum
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„Karácsony a legszebb ünnep,                        
Kerek földön mindenfelé,
fenyőfákon díszek függnek,                           
ez a nap a szereteté.
kisjászolban széna, szalma,                            
Kicsi, színes gyertyák gyúlnak,
asztalon a dió, alma.                                        
külső zajok elhalkulnak.”
2023. december 14-én Sárközi 
József elnök úr szeretettel hív-
ta meg a Honvéd Bajtársi Klub 
valamennyi tagját - a Fenyő téri 
szolgálati helyünkre – karácso-
nyi ünnepségünkre.
A legszebb ünnepet nagy előké-
szítés előzte meg, hogy gyönyö-
rű környezet fogadja tagságun-
kat. A szépen feldíszített fenyőfa, 
a megterített asztal, mind az ün-

nepet idézte. Itt a december, s 
vele együtt az advent és a kará-
csonyi készülődés ideje. Lassan 
mindenki átadja magát az ünnepi 
hangulatnak. Csodás fényekbe 
öltöznek a falvak, városok. Kará-
csonyi illatok sokasága tölti meg 
a levegőt.
Az elnök úr köszöntőjében ezt 
a kedves hangulatot, békét, 
nyugalmat, egymás szeretetét 
igyekezett kiemelni. Mindezt 
tükrözte a gyönyörűen összeál-
lított műsor is, melyet Mesterné 
Lupták Marianna tanárnőnek kö-
szönhetünk.
A Vaszary János Általános Isko-
la énekkara , tanárnőjük /ill. az 
Őszirózsa Dalkörünk karnagya 

vezetésével csodálatosan meg-
szerkesztett, áhítatos műsort 
varázsolt elénk. Megható, léle-
kemelő volt a dalok összeállí-
tása, a vetített képek, mind az 
ünnepet idézték. Szépen össze-
vonta a gyermekek csodaszép 
hangját, az Őszirózsa dalkörünk 
énekével. Hangszeres kíséret-
tel emelte az ünnep hangula-
tát. Körünkben köszönthettük, 
hallgathattuk a csodálatos han-
gú Bányoczky Nóra tanárnőt. 
Megcsodálva gyönyörű hangját. 
Boconádi Anna tanuló megható 
verse egy élmény volt szintén. 
Kicsit elérzékenyültünk ennyi 
szépség hallatán. 
Tökéletes, magasszintű felké-

szültségről tett tanúbizonyságot 
a tanárnő és diákjai egyaránt. 
A közös műsor után az elnök 
úr virággal köszönte meg Mes-
terné Lupták Mariannának és 
Bányoczky Nórának ezt a felejt-
hetetlen élményt, a gyermekek 
pedig egy tábla csokit, narancsot, 
almát, szaloncukrot és sok-sok 
süteményt fogyaszthattak el. 
A búcsú után karnagyunk kö-
rünkben  maradt és élvezhettük 
hangszeres játékát. Az egész 
műsor valamennyiünk számára 
felejthetetlen élmény volt.
Kedves klubtársaink is  felléptek 
a műsor fényét emelve.
Dr. Kálmán Szabolcs nyugalma-
zott református lelkész úr beszélt 
a karácsonyról, magáról az ün-
nep fényéről, mely az emberek 
szívében lakozik.
Csodaszép verset mondott Gold-
schmidt Judit, Kónya József 
pedig Deliné Nagy Olga „ Ka-
rácsonyra” saját versét olvasta 
fel. Gyönyörű és megható volt. 
Koháry Lászlóné énekelt, melyet 
Mesterné Lupták Marianna kísért 
hangszeren mindenki örömé-
re. Kemény Balázs klubtársunk 
egy szép verssel méltatta ezt a 
mindenki számára oly kedves 
ünnepet. R.Gál József áhítatos  

szavaival fokozta a karácsony 
hangulatát.
Közös énekléssel zárult műso-
runk. Hálatelt szívvel, énekeltük 
valamenyien  a „ Mennyből az 
angyal, Kiskarácsony, nagykará-
csony stb. dalokat.
Úgy gondolom, hogy ezzel a 
színvonalas , a legszebb ünnep-
hez illő előadással, méltó keretek 
között sikerült megünnepelnünk 
a karácsony várását.
A műsor zárása után Sárközi Jó-
zsef  elnök úr szeretetvendégség-
re hívta Kedves tagjait, melyet 
vidám hangulatú beszélgetés kö-
vetett.
A szeretet, az összetartozás örö-
me, minden tagtársunk szívét át-
hatotta, megmelengette. Csodás 
délután volt, melyért köszönet az 
elnök úrnak, a szereplőknek és 
nem utolsó sorban a segítőknek. 

„ A puha hóban,csillagokban,
az ünnepi foszlós kalácson,
láthatatlanul ott a jel,
hogy itt van újra a karácsony.
Mint szomjazónak a pohár víz,
úgy kell mindig e kis melegség,
hisz arra született az ember, 
hogy Szeressen és Szeressék.”

Széles Mihályné

Meghitt karácsonyi ünnep a Honvéd Bajtársi Klubnál

81 éve történt 
Tisztelet a doni hősöknek

A Don-urivi áttörés eseményeire 
emlékeztek január 12-én a vár-
kanyarban lévő II. világháborús 
emlékműnél a Honvéd Bajtársi 
Klub, a Magyar Honvédség Klap-
ka György 1. Páncélosdandár va-
lamint Tata Város Önkormányzata 
szervezésében. 1943. január 12-én 
a doni katasztrófában csaknem 130 
ezer magyar katona esett el, sebe-
sült meg vagy került szovjet fog-
ságba.
A doni áttörés – mely a II. világ-
háború egyik legnagyobb áldoza-
tot követelő csatájává vált – 1943. 
január 12-én indult meg. 1942-ben 
a német hadvezetés nyomására Ma-
gyarország egy kétszázezres had-
sereget irányított a keleti frontra a 
már kint lévő alakulatokon felül, 
mozgósítva a II. Magyar Hadsere-
get. A tatai zászlóalj 1942. novem-
ber 4-én szállt vonatra, két hét után 
rakodtak ki Kurszk környékén, 
majd 200 kilométeres gyalogme-

nettel érték el a doni védőállásban 
kijelölt helyüket. 1943. január 12- 
én Urivnál az orosz sereg sokszo-
ros túlerővel áttörte a II. hadsereg 
arcvonalát. Január 15-ig a zászlóalj 
tartotta állásait a Don mellett, ez-
után kivonták és délre vitték őket, 
Kocsatovkára. A parancs szerint 
ezt követően Roszocski községbe 
meneteltek és támadást indítottak 
a Jabloncsoje községet védő szov-
jetek ellen. A zászlóalj egységeit 
visszaszorították és tűz alá vették, 
a visszavert egységet körülzárták, 
nagy részét megsemmisítették vagy 
foglyul ejtették. A harcok során 
mindössze egy 50 főnyi csoport-
nak sikerült 19-én hajnalban Polgár 
Sándor főhadnagy parancsnoksága 
alatt Kocsatovkára visszavonulnia, 
ahonnan a megmaradt katonákkal 
április végére érkeztek Ovrucsra, 
majd Komáromba vitték a túlélő-
ket, és május 21- én érkeztek meg 
Tatára.

A tatai megemlékezésen Rigó Ba-
lázs mondott beszédet. Városunk 
alpolgármestere így fogalmazott: 
– A mai megemlékezésünk közép-
pontjában valójában az élet áll. Az 
az élet, amit a második tatai zász-
lóalj kötelékében 1942 novemberé-
ben a Don kanyarba kiküldött kö-
zel 1000 katona a háború előtt élt, 
s amely besorozásuk, majd nagy 
többségük – 914 fő – halála miatt 
torzóban maradt. Az élet, amelynek 
frontján nem fegyverekkel, hanem 
tudásukkal, erejükkel, szorgal-
mukkal, bátorságukkal, odafordu-
lásukkal, szeretetükkel és emberi 
mivoltukból fakadóan olykor min-
den bizonnyal hibáikkal, tévedé-
seikkel együtt szolgálták szűkebb 
és tágabb közösségüket. A háború 
miatt maguk mögött hagyott élet, 
ami esetükben olyanná vált, akár 
egy félbehagyott gondolat; befe-
jezetlen tanulmányokkal, ki nem 
teljesedett pályaívekkel, beteljesü-
letlen szerelmekkel, megszakadt 
emberi, családi kötelékekkel. Az 
élet, ami még előttük állt, a maga 
szinte végtelen lehetőségeivel. Az 
élet, amelyben – ha nincs a pusz-
tító háború – lehetett volna belőlük 
hűséges jóbarát, kiváló szakember, 
dolgos munkás, hivatása iránt elkö-
telezett vezető vagy alkalmazott, 
szerető férj, családapa, nagyapa, 
vagy akár dédapa is. Az élet, ami 

a távollétükben, majd hiányukban 
nemcsak számukra, hanem szűkebb 
és tágabb közösségeik, családjuk, 
lakóhelyük és hazájuk, nemzetük 
számára is gyökeresen más irányt 
vett, mint amilyen velük lehetett 
volna…. Az élet, amelynek veszte-
ségét a hadszíntéren elhunytaknál 
is jobban növelik a férfiak hadba 
vonulása, illetve halála és a háború 
elhúzódása miatt meg sem kötött, 
elhalasztott, vagy terméketlen há-
zasságok, a meg nem született gyer-
mekek, amiből később újabb elma-
radó házasságkötések és születések 
fakadtak. Mindez pedig jól mutatja, 
hogy a hadviselésnek mindig hosz-
szúra nyúlik az árnyéka, és rávilá-
gít arra is, hogy mindenkor csak a 
béke megteremtése és megőrzése 
biztosíthatja közösségeink számá-
ra a fennmaradás és gyarapodás 
esélyét és lehetőségét. Rigó Balázs 
beszédében hangsúlyozta: – Bízom 
abban, hogy amikor a háború élet-
ellenes mivoltával 81 év távlatából 
találkozunk, az azt is elősegíthe-
ti, hogy minél hamarabb egység 
alakuljon ki közösségeink között 
azokban a törekvésekben, amelyek 
a zsidó-keresztény békeetika jegyé-
ben a háborús konfliktusrendezés-
sel szemben abszolút elsőbbséget 
adnak a politikai békekeresésnek és 
-biztosításnak, s végül elvezethet-
nek oda, hogy Európában, hazánk 

közvetlen szomszédságában ismét 
mielőbb béke honoljon, ami nem 
pusztán az erőszakos, katonai esz-
közökkel megvalósuló hadviselés 
befejezését jelenti, hanem egyet je-
lent a közösségi életben érvényesü-
lő igazságossággal, szabadsággal, 
az emberek és szuverén nemzetek 
közötti prosperáló harmóniával. 
Mert ahogyan azt a tavaly 100 éve 
elhunyt tatai származású Giesswe-
in Sándor, a magyar keresztényde-
mokrácia atyja, a szeretet és béke 
apostola már az első világégést 
megelőző évben, 1913-ban meg-
fogalmazta: „Téves az a felfogás, 
hogy a háború a jövő fejlődés alap-
jait veti meg, mert minden háború a 
győztes testén is örök sebeket vág, 
s nemzedékeken keresztül izga-
lomban tartja a nemzeteket. Euró-
pának is arra kell törekednie, hogy 
(…) a kölcsönös megértés jusson 
uralomra (…).”
A tatai megemlékezésen közre-
működött a Magyar Honvédség 
Klapka György 1. Páncélosdandár 
zenekara Balázs Attila vezetésével, 
Roboz Péter százados, református 
tábori lelkész, Varga Gergely, a Ta-
tai Református Gimnázium diákja, 
az Igmándi Hagyományőrző Egye-
sület keretében működő Hamary 
Dániel nemzetőrcsapat képviselői, 
valamint Nemes János, a Honvéd 
Bajtársi Klub elnökségi tagja.
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Ötven évvel ezelőtt, 1974. ja-
nuár 6-án 200 lelkes madárvédő 
gyűlt össze a Fővárosi Állat és 
Növénykert Barlang mozijában, 
hogy új szervezetet hozzon létre, 
a Magyar Madártani Egyesületet 
(MME). Az alapító tagok nagy 
ambíciókkal indították útjára a 
szervezetet, talán nem is sejtve, 
hogy mi mindent fognak elérni 
fél évszázad alatt – olvasható a 
közösség weboldalán.
Az egyesület, történetével kap-
csolatban megfogalmazta, hogy 
bár szűk szakmai szervezetként 
indultak, de a vezetők hamar fel-
ismerték, hogy nyitni kell, és szé-
les társadalmi bázison alapuló, 
modern civil szervezetté váltak. 
Ezt követte a tevékenységeik bő-
vítése, majd 1990-ben a nevüket 
is kibővítették Magyar Madártani 

és Természetvédelmi Egyesület-
re.
Az első 50 esztendő számokban 
összegezve is nagyon érdekes, 
és mutatja a szervezet sokolda-
lúságát, elkötelezett szakmaisá-
gát: 10 000 tag, 30 helyi csoport, 
8 szakosztály, 1 tagozat, 40 000 
támogató, 74 000 követő a kö-
zösségi platformokon; 816 ma-
dárgyűrűző, 12 madárgyűrűző 
állomás, 6,7 millió meggyűrűzött 
madár, 10 000 színesgyűrűs je-
lölés, 1 millió visszafogás; 3766 
regisztrált madárfelmérő, 70 
millió megfigyelési adat, 1320 
UTM négyzet a Mindennapi 
Madaraink Monitoringjában, 
5400 adat a Fecskeles, 12 600 a 
Gólyales, 35 000 a Téli madárles 
és a Tavaszi természetles okoste-
lefonos applikációkban; 34 166 

Madárhatározó, 4942 Kétéltű-és 
Hüllőhatározó, 3491 Turdus és 
2301 Emlőshatározó applikáció 
letöltés; 10 000 Madárbarát kert 
program regisztráció, 10 000 
énekesmadár- és 4000 szalakó-
taodú, 4000 kékvércse-költőláda, 
5500 kirepült parlagi sas- és 9500 
kirepült kerecsensólyom-fióka, 
4900 megszületett rákosi vipera, 
775 mérgezéses eset felderítése; 
évi 1500 önkéntes, 75 000 óra 
önkéntes munka és 700 önkéntes 
programszervező.
Az alapításra emlékezve az 
MME az 50 év madártani és 
természetvédelmi munkásságát 
áttekintő ülést tartott Gödöllőn, 
a Királyi Kastély Lovardájában 
január 6-án. Az eseményen el-
ismeréseket is átadtak, mellyel 
kapcsolatban az egyesület Komá-

rom-Esztergom Vármegyei Helyi 
csoportja közösségi oldalán adta 
hírül, hogy a vármegyei szerve-
zet tagságából elismerést vehetett 
át Bátky Gellért, Csonka Péter, 
dr. Musicz László és Mag László.
Külön gratulálunk Csonka Pé-
ternek és dr. Musicz Lászlónak, 
akik MME 50 Schmidt Egon Em-
lékérmet kaptak. A díjat erre az 
alkalomra hozták létre, és csupán 
ötvenen részesültek benne.
Korábban dr. Musicz László, az 
Által-ér Szövetség szakmai igaz-
gatója, az Által-ér menti területek 
természeti értékeinek, madárvilá-
gának feltárása, megismertetése 
és megóvása érdekében végzett 
önzetlen és sokirányú tevékeny-
sége elismeréseképpen részesült 
a Tata Városáért kitüntetés ezüst 
fokozatában 2014-ben. Csonka 

Péter, a Duna-Ipoly Nemzeti Park 
munkatársa, a Magyar Madártani 
és Természetvédelmi Egyesület 
helyi vezetője pedig, az orszá-
gosan is rendkívüli ismertséget 
szerző Tatai Vadlúd Sokadalom 
szervezéséért, valamint Tata ter-
mészeti örökségének védelme 
érdekében végzett sokoldalú és 
szemléletformáló tevékenysége 
elismeréseképpen vehette át a 
Tata Városáért kitüntetés ezüst 
fokozatát 2022-ben.
Mindkettőjük munkájához továb-
bi jó egészséget, sok sikert kívá-
nunk, és természetesen szívből 
gratulálunk a Magyar Madártani 
és Természetvédelmi Egyesület-
nek is a fél évszázados jubileum-
hoz!

(Fotó: MME és MME  
Helyi Csoport FB.)

Idén 50 éves a Magyar Madártani Egyesület

Meghozta gyümölcsét a rengeteg szer-
vezés, a kitartó utcai járőrözés és a 
széleskörű együttműködés. A ta-
tai Öreg-tavon pihenő több ezer 
vízimadár túlnyomó többsége 
(mintegy 80 százaléka) ki-
tartott a tó vizén. A tavon 
éjszakázó vadludak szá-
ma növekedett, mert az 
Öreg-tóra az éjszaka 
során újabb csapatok 
érkeztek.
Tata jól „vizsgázott” 
idén szilveszterkor, 
hiszen a város nagy 
része nyugodt, csen-
des volt, inkább csak 
távolabbról, a tilalmi 
zóna határain, illetve 
a szomszéd települé-
seken fellőtt tűzijáté-
kok robaja hallatszott 
át. Míg a környező te-
lepüléseken már kora 
este megkezdődött a szo-
kásos tűzijáték-háború, 
addig Tatán az éjfél előtti 
órákban csak elvétve hallat-
szott néhány illegális petárda és 
tűzijáték.
A Magyar Madártani és Természetvé-

delmi Egyesület, a Száz Völgy Termé-
szetvédelmi Egyesület, a Duna-Ipoly 

Nemzeti Park Igazgatóság, Tata 
Város Önkormányzata, az Ál-

tal-ér Szövetség, a rendőrség, a 
polgárőrség és az előzetesen 

regisztrált önkéntesek szél-
eskörű részvételével már 

délután megkezdődött 
az Öreg-tó környékén a 
járőrözés, estétől pedig 
a város teljes terüle-
tén szolgálatot telje-
sítettek. Az intenzív 
jelenlétnek és a szer-
vezettségnek köszön-
hetően számos hely-
ről sikerült távozásra 
késztetni a tűzijáté-
kozni szándékozókat. 

A járőrök több helyen 
tetten értek tűzijátékot 

használókat, és figyel-
meztették őket, hogy til-

tott helyen próbálkoznak. 
Néhány helyszínen rendőri 

intézkedésre is szükség volt. 
Sajnálatos, hogy egy-egy utcá-

ban, kertben a személyes jelenlét 
ellenére is eldördült pár tűzijáték, 

de ezen helyszínek többségét is el-

hagyni kényszerültek a tilosban járók a 
járőrök jelenléte miatt. 
Összesen 20 alkalommal intézkedtek 
a szolgálatban részt vevő hatóságok. 
Több közigazgatási eljárást a napokban 
indítanak meg.
Az idén először kezdeményezett 
„Csendes szilveszteri séta a vadludak-
ért” igen népszerűnek bizonyult, a késő 
éjszakai időpontban 65-en vettek részt 
ezen a programon az Öreg-tó partján. 
Őket a szervezők pogácsával, valamint 
pezsgővel kínálták, a jó hangulatú sé-
tán szakvezető gondoskodott arról, 
hogy a résztvevők érdekes informáci-
ókkal gazdagodjanak a vadludakról és 
a tavon telelő más vízimadarakról. A 
közös séta sikerét látva a kezdeménye-
zők 2024-ben is megszervezik ezt az 
eseményt.
Összességében 2023 szilvesztere Tatán 
csendes és eredményes volt. Ezt a tatai 
szállodákban, panziókban kutyáikkal 
megszállt vendégek is megtapasztal-
hatták, nemhiába érkeztek ide az ország 
számos pontjáról.
A szervezők ezúton is köszönetet mon-
danak minden tatainak és a városba 
idelátogatónak, hogy fontosnak tartot-
ták a 2018 óta élő tűzijáték-korlátozás 
betartását! 

Csendes szilveszter Tatán
Az összefogás és a közös akarat sikert hozott
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Egy sítábor, amely a  Tatai 
Református Gimnázium 63 
diákja számára adott megha-
tározó élményt. Volt akinek 
most kezdődött, volt aki már 
tudta, hogy milyen a „sísze-
relem”. Ez a tábor is remek 
volt, mint az eddigi  7, amit 
Szurcsik Gyöngyvér tanár-
nő és kollégái szerveztek . A 
különbség csak annyi, hogy 
ez úttal az ausztriai Goldeck 
havas lankáin hangzott el a 
síelők köszönése: SÍ-HÓ!

SÍ-HÓ!SÍ-HÓ!

Ezúton tájékoztatjuk a tisztelt 
utazóközönséget, hogy a 2023. 
évre megváltott helyi járatos 
bérletek 2024. február 5-ig ér-
vényesek.
A közszolgáltatásnak minősülő 
helyi személyszállítással ösz-
szefüggő jogszabályi követel-
ményeknek való megfelelés, a 
közlekedési társaság számára 
kötelező statisztikai adatszol-
gáltatás teljesíthetősége, va-
lamint a helyi közlekedésben 
résztvevő utasok biztosítási 
szolgáltatásra való jogosultsá-
gának megteremtése érdekében 
2024. február 1-től a Tatán vagy 
a Tatai Kistérség (Baj, Dunaal-
más, Dunaszentmiklós, Kocs, 
Naszály, Neszmély, Szomód, 
Tardos, Vértestolna) települése-
in élő, állandó, vagy ideiglenes 
lakcímkártyával rendelkező ma-
gánszemélyek, valamint a mun-
káltató igazolása alapján Tatán 
munkát vállalók 150 forintos 
áron válthatják meg 30 napos 
összvonalas bérletüket, az éves 
összvonalas bérlet ára pedig 
1800 forint lesz. Eszerint az em-
lített feltételek teljesülése ese-
tén az utasok Tata Város Önkor-
mányzat Képviselő-testületének 
a Volánbusz Zrt. javaslata alap-

ján meghozott 2023. decemberi 
döntése értelmében 97,19%-os 
kedvezménnyel vásárolhatják 
meg teljesárú bérletüket. A 30 
napos és éves bérleteket a ked-
vezményre jogosító okiratok 
bemutatása mellett a tatai autó-
busz-állomás jegypénztárában 
lehet megváltani 2024. február 
1-től kizárólag személyesen.
A tanuló és nyugdíjas 30 napos 
bérlet ára 2024. február 1-től 
100 forint, a tanuló és nyugdí-
jas éves bérlet díja pedig 1200 
forint lesz.  de természetesen a 
Tatán tanuló általános és közép-
iskolásoknak továbbra is térí-
tésmentesen biztosított a helyi 
közlekedés.
A fenti kategóriákon kívül eső 
személyek számára 2024. feb-
ruár 1-től a 30 napos összvo-
nalas bérlet 5350 forintért, a 
Nemzeti Mobilfizetési Zrt. és 
a CityApp Tata mobiltelefonos 
alkalmazásban történő vásárlás 
esetén 5000 forintért lesz meg-
váltható. Az elővételben vagy 
az autóbuszon vásárolt, a meg-
váltás napján korlátlan számú 
utazásra jogosító napijegyek ára 
200 forint, mobilalkalmazásban 
történő vásárlás esetén 190 fo-
rint lesz.

Tájékoztató a helyi 
buszközlekedés 2024. 
évi díjszabásáról
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Hulladékszállítási naptár - 2024
A VERTIKÁL Zrt. a mellékelt táblázatban tájékoztatja a tataiakat az idei, 2024-re vonatkozó, tatai hulladékszállítási időpontokról.
A szolgáltató kéri, hogy a hulladékokat a szállítás napján reggel 6 óráig az ingatlanok elé helyezzék ki úgy, hogy az se a gyalogos, se a jármű forgalmat ne akadályozza. 
Lomtalanítás, évi egy alkalommal, házhoz menő lomtalanítás keretében idén is a +36-22/576-070 telefonszámon, illetve az ugyfelszolgalat@vertikalgroup.hu e-mail címen kérhető. 
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A korábbi évekhez hasonlóan 
főszerkesztőnk idén januárban is 
levélben kereste meg Tata Város 
Önkormányzat Képviselő-testü-
letének tagjait, hogy azonos ter-
jedelemben számolhassanak be a 
tavalyi évben elvégzett munká-
jukról.  A levelet és az arra kül-
dött válaszokat a következőkben 
olvashatják. Szerkesztőségünk a 
korrekt közlés irányelveit követi, 

így a képviselők által írt beszá-
molókat szerkesztés nélkül kö-
zöljük, amelyek nem tükrözik a 
szerkesztőség álláspontját.
2023. 12. 15. 11:00 keltezéssel, 
Petzke Ferenc írta:
Tisztelt Képviselő Asszony, 
Képviselő Úr!
A Tatai Városkapu újság vala-
mennyi dolgozója nevében meg-
köszönöm segítőkész munkáját és 

boldog karácsonyt szép ünnepet, 
sikerekben gazdag új évet kívá-
nok!
 A korábbi évek gyakorlatának 
megfelelően szeretnénk bemu-
tatni az önkormányzat 2023. évi 
munkáját olvasóink számára. 
Ennek érdekében valamennyi 
önkormányzati képviselő részére 
egységesen háromnegyed A4-es 
oldal, (szimpla sorközzel, 4000 

karakter, Times New Roman be-
tűtípus, 11-es betűméret) terje-
delemben felületet biztosítunk a 
következő lapszámokban. Ugyan-
úgy, mint ahogyan korábban is, 
egy kérdésre kérjük válaszát, 
amely így hangzik: Képviselői 
munkája során, mivel tudta segí-
teni városunk fejlődését? A cik-
kek leadásának határideje: 2024. 
január 3. 20:00 Email cím: ta-

taivaroskapu.ujsag@ gmail.com 
Abban az esetben, ha nem kíván 
élni a szerkesztőség által felkí-
nált lehetőséggel, kérem e-mail-
ben jelezze. 

Segítő együttműködésében bízva, 
üdvözlettel:
Petzke Ferenc 
főszerkesztő  

Városunk fejlődéséért...
A Képviselő-testület tagjainak beszámolói az elmúlt évi munkáról

„Kedves Tatai Polgárok! Kedves 
körzetemben élő Tataiak!
Elmúlt egy újabb esztendő, ideje 
számot vetni a 2023-as évben vég-
zett képviselői munkámról. 
A képviselői munka kulcsfontossá-
gú  területe a döntéshozás ,amely a 
testületi ülések előterjesztéseinek 
mérlegelésével, az azt kiegészítő , 
illetve módosító képviselői javasla-
tokkal és határozatokkal városunk 
kiegyensúlyozott gazdálkodásának, 
folyamatos fejlődésének az alapja. 
A döntések már tizedik esztendeje 
a munkám fajsúlyos részét képezik .
Körzetemben 2023-ban számos be-
ruházás és fejlesztés tervek formájá-
ban már elkészült , de kivitelezésük-
re 2024-ben kerül sor. 
Testületi ülésen született döntés az 
elmúlt évben a Felső-Tatai új egész-
ségügyi központ létrehozásáról, 
mely a Komáromi utca 2-ben két 
felnőtt és két gyerekrendelő kialakí-
tását valósítja meg. (500 mFt) 
Városunk komoly problémája a nem 
megfelelő csapadékvíz elvezetés. 
Tata város csapadékviz elvezetési  
programja három ütemre bontotta a 
beruházási feladatokat. Az I. ütem, 
az újhegyi úti csapadékvíz elvezetés 
már befejezett beruházás.  A másik 

két programban körzetem több terü-
lete érintett. A II.ütemben (405 mFt) 
a II. János Pál tér csapadékvíz elve-
zetése, parkoló kiépítése és útfelújí-
tás szerepel, mely a tervek szintjén 
2023-ban elkészült, az építkezés 
2024-ben valósul meg.  A III. ütem-
ben körzetemből a remeteségi Mária 
utca és a rácsatlakozó utak (Ágnes 
és Judit u.) csapadékvíz elvezetése 
valósul meg, valamint a Dadi utca 
és murvás leágazása is bekerült a 
csapadékvíz elvezetési programba.
Elkészült a nagyon várt gyalogát-
kelő a Fazekas u.-Kálvária u. ke-
reszteződésében ,emelt küszöbös 
megoldással (50 mFt.) Megépült 
a Kálvária dombon két vasalt út, 
odavezető murvás úttal és parkolók-
kal. (15 mFt)  A Tanoda téren nyolc 
parkolót épített a város a megújult 
Csillagvizsgálóhoz. A Kőfaragó ház 
mellett megvásárolt Fazekas u. 62/a 
épület lehetővé teszi a szolgáltatá-
sok bővítését. Tervek szerint lesz 
egy nyitott konyha, nyitott, fedeles 
foglalkoztató és egy teraszos étkező.
A testületi munka mellett 2006. óta 
dolgozom a gazdasági bizottságban 
(Pénzügyi, Környezetvédelmi és 
Városfejlesztési Bizottság), mely-
ben a testületi ülések előterjesztése-

iről határozatot hozunk. A bizottság 
elsősorban városfejlesztési és vá-
rosüzemeltetési feladatokkal foglal-
kozik.Itt kerülnek elbírálásra azok a 
jelentősebb körzeti fejlesztések is, 
amelyek a lakosság kérésére, vagy 
képviselői kezdeményezésre merül-
nek fel. Például én kezdeményeztem 
a Taliga utca közvilágításának kiépí-
tését.
A közvilágítási terv elkészült, a ki-
építés még várat magára. A Bánhi-
dai út pormentesítését maguk a Nap-
lókert utcai lakók kezdeményezték. 
Sokszori tárgyalás után most úgy 
néz ki, hogy 2024-ben megépül az 
aszfaltozott útszakasz.
A körzeti kezdeményezések meg-
valósítása a polgármester úr, illetve, 
szakiroda jóváhagyásával történik. 
Ezek megvalósítása nem csak a 

pénztől, hanem szemlélettől is függ. 
Én kiemeltebb szerepet szánnék az 
utak, járdák, árkok rendezésének, 
vagyis az emberek közvetlen élet-
terét javító beruházásoknak, mert 
ezek a problémák naponta visszakö-
szönnek képviselői munkám során. 
Ez a leggyengébb láncszem váro-
sunk fejlődésében.
Munkám során a kisebb forrá-
sigényű fejlesztéseket megpróbá-
lom a legrövidebb időn belül meg-
oldani. Példák: Építők boltja előtti 
terület hatalmas kátyúit még 2023.
januárjában a Városgazda Kft se-
gítségével megszüntettem.A Dadi 
út menti padka murvázása és a ki-
töredezett útszegélyek javítása is 
megtörtént .- A Fácánoskertiek ka-
pun kívüli zöldterületi panaszait a 
Vérteserdő ZRT és a Kisfácános 
beruházója elfogadta, és rendbetet-
ték a területet. -A Környei úti tel-
jesen benőtt árkok intézkedésemre 
rövid idő alatt ki lettek takarítva .- A 
Kismosó meder fél éven belül két-
szer lett mintaszerűen kitisztítva .A 
Nefelejcs utcai vízelvezető árok sú-
lyos dugulásának megszüntetése ér-
dekében eljártam, az utca bevezető 
kátyúit lemurváztattam.- A Móricz 
Zs.téren a garázssor melletti sárda-

gasztós terület lemurváztattam.- A 
Remeteség Margit utcai buszmegál-
lóját 2023-ban is rendbetetettem.- A 
Tanoda téri parkot  a Piarista rend-
házzal átellenesen nagyon szépen 
rendezte a Városgazda kft- A Forrás 
lakópark hátsó kijáratának mindkét 
oldali zöldterülete a lakók kérésé-
re rendezésre került.-   A nagyobb 
zöldterületet művelőknek zöldzsá-
kokat osztottam ki.
A problémákat többnyire a lakók 
azonnal jelzik. Mindemellett kép-
viselőségem kezdetétől fényképe-
zőgéppel járom a körzetemet, és 
rögzítem a teendőket.
A gazdasági bizottságon túlmenően 
tagja vagyok még a Tatai Tv Köz-
alapítvány Felügyelő Bizottságá-
nak, és a Közgyűjteményi Tanács-
adó Testületnek.
Munkámmal mindig igyekeztem vá-
rosom és  körzetem fejlődését szol-
gálni. Köszönöm az önkormányzati 
szakirodák és cégek együttműkö-
dését, amellyel munkámat nagyban 
segítették. Továbbra is várom a kör-
zetem lakóinak építő javaslatait!
Kívánok minden tatainak boldog és 
szerencsés új esztendőt! 
Tisztelettel:     Viczenáné Czégény  
           Ágnes képviselő”

1. számú választókerület:Viczenáné Czégény Ágnes
önkormányzati képviselő, FIDESZ - KDNP

„Tisztelt felső tataiak, 2. számú vá-
lasztókörzetben élő polgárok!
A korábbi évekhez hasonlóan sze-
retném Önöknek megköszönni az 
elmúlt évben tanúsított együttműkö-
désüket, mellyel sokban segítették 
képviselői munkámat. Örömömre 
szolgál, hogy körzetemben élő em-
berek odafigyelnek környezetükre, 
a város fejlődésére és ötleteikkel, ja-
vaslataikkal felhívják a városvezetés 
figyelmét, hogy milyen változásokat, 
korszerűsítéseket szeretnének a lakó-
helyükön. 
 Mivel itt élek a választókörzetben, 
napi kapcsolatban vagyok az embe-
rekkel. Az év során nagyon sokszor 
megkerestek, találkozókat szervez-
tünk az adott helyszíneken, hogy 
elmondhassák építő gondolataikat, 
kritikáikat. Önök is láthatják, hogy a 
városunk fejlődik. Örömmel tölt el, 
hogy én is részt vehetek Tata város 
érdekeit szolgáló döntésekben. Az 
elmúlt évben is több olyan nagy be-
ruházás történt Tatán, ami jelentősen 
megváltoztatta a városképet, az em-
berek komfortérzetét.
A továbbiakban röviden szeretném 

bemutatni, hogy 2023-ban milyen 
események valósultak meg a 2. szá-
mú választókörzetben.
02. egyéni választókerületet érintő 
beruházások, felújítások:
A Dózsa György u. - József Attila u. 
- Kocsi út - Levendulakert által hatá-
rolt területen komplex forgalomcsil-
lapítást vezettünk be fekvőrendőrök 
alkalmazásával.
Elkészült a Kőkút köz mart aszfaltos 
felújítása, kb. 100 fm változó széles-
ségű, közel 1.000 m2-es felülettel, 
amely magában foglalja a sportsátor 
mögötti parkolókat is.
A Schneer utca és a Kocsi út keresz-
teződésében közvilágítás kiépítése 
megtörtént.
LED-es korszerűsítés valósult meg a 
Kiss Ernő és Vécsey Károly, Mocsai 
és Veres Péter utcákban.
Járdafelújítást végeztünk a Kiss 
Ernő utcában 180 m2-en, valamint a 
Mocsai utcában 17 m2-en.
A Naszályi út páratlan oldalán a ko-
rábbi szikkasztóárok felújítása, dré-
nezése készült el.
A Naszályi ú 121. sz. ingatlan előtti 
árok rendezése történt meg medere-

lemekkel.                                             
Feladat volt a Balassi utca árokren-
dezésének kialakítása, a csapadékvíz 
elfolyásának biztosítása, az érintett 
családi házak elöntéseinek a meg-
szüntetése.
Elkészültek a Toldi M. utcai közös-
ségi tér (kamasz játszótér, kutya agi-
lity pálya, futókör) koncepció tervei.
A Toldi M. utcai játszótéren hintát 
cseréltünk, a Mocsai utcai játszótér 
eszközeit felújítottuk.
Folyamatos feladat volt a baleset-
veszélyes fák metszése, kivágása, a 
cserjék, bokrok metszése, ápolása 
(Kocsi utcai fűzfák metszése, vala-
mint a Látóhegyi utak űrszelvény 
metszése is)

02. egyéni választókerületet érintő 
projektek:
Inkubátorház építése Tatán 
 A tatai Széles csapás út mellett az 
önkormányzat tulajdonában lévő 
ingatlanokon városi inkubátor-
ház kialakítása volt a projekt célja. 
1.035,50 m2 nettó alapterületű épü-
let két fő részre – műhely valamint 
iroda- és kiszolgáló egységek – ta-
golódik. A komplexumban összesen 
256,20 m2 irodatér található, korsze-
rű bútorzattal ellátva, több egységre 
osztva. Kialakításra került egy 4 fé-
rőhelyes irodatér, megfelelő bútor-
zattal, tovább egy, üzleti használatra 
alkalmas berendezett tárgyalótér. Az 
épület másik fő eleme egy műhely-
funkciójú tér.
Az inkubátorház kivitelezése befe-
jeződött, a használatba vételi enge-
délyt 2023. június 15-én kapta meg 
az önkormányzat. Az inkubátorház 
működése megkezdődött a bérlők 
beköltözésével.
Tata város csapadékvíz elvezetésé-
nek fejlesztése III. ütem- a városi 
csapadékvíz elvezetés, megtartás fej-
lesztésére. A projekt kezdete 2023. 

06. 01.
Tervezésbe bevont területek: 
Balassi, Dadi és Dob utcák és kör-
nyezete
A pályázathoz benyújtott koncepció-
terv után a feladat pontosítása mellett 
megtörtént a tervezők kiválasztása a 
vízjogi engedélyes és kiviteli tervek 
előkészítéséhez.
A Tatai Önkormányzati Hivatal 
Esélyegyenlőségi és Felzárkóztatá-
si Tanácsnokaként nagy rálátásom 
van a megszorult, nehéz helyzetben 
élő emberek életére.  Képviselői te-
vékenységem mellett évek óta ön-
kéntesként is részt veszek a Magyar 
Máltai Szeretetszolgálat tatai szerve-
zetének és a Magyar Vöröskereszt 
tatai szervezetének karitatív munká-
jában.  Az év végén ismét melegétel 
és tartós élelmiszercsomagok kiosz-
tásával segítettük a nehéz helyzetben 
élő tataiakat.
Köszönöm megtisztelő bizalmukat! 
Minden kedves tatai választópolgár-
nak áldott, békés, boldog új eszten-
dőt kívánok!”

Kovács Attila, 
2. sz. választókörzet képviselője

2. számú választókerület: Kovács Attila
önkormányzati képviselő, FIDESZ - KDNP  
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„Tisztelt Tataiak! Kedves választó-
kerületemben élők!
A 2023-as esztendő is nehézsé-
gekkel és számtalan megoldandó 
problémával teli év volt. Eltervezett 
városi és körzeti feladataink, fejlesz-
téseink végrehajtását befolyásolta az 
Ukrán háború, annak következmé-
nyei és a gazdaságban bekövetkező 
állandó változás. Feladataim 2023-
ban is 3 területre összpontosultak. 
A testületi és bizottsági döntésekre-, 
részvételre a közös munkában, a vá-
lasztókerületi képviselői munkára és 
a Tata Települési Értéktár vezetésé-
vel járó feladatokra. Ez évben is je-
len voltam a testületi és a bizottsági 
üléseken, Az utóbbin 102 napiren-
det tárgyaltunk, és 146 határozatot 
hoztunk. Részt vettem véleményező 
bizottságok munkájában, a város 
rendezvényein, programjain. Dön-
téseimmel támogattam a Magyary 
Zoltán Tudásközpont, a Malomkert 
III. ütem, a Kertvárosi óvoda fej-
lesztését, az intézmények szakmai 
és eszköz fejlesztését célzó projek-
teket, a családokat érintő közösségi 

közlekedés átalakítását, ingyenessé 
tételét, tanulóbérletek és ösztöndíjak 
odaítélését, a tanuszoda újraindí-
tását, működésének támogatását, a 
szociális és egészségügyi fejleszté-
seket!  Folyamatos kapcsolatot 
tartottam választókörzetem intéz-
ményeivel, lakóival fogadóórán, a 
körzet bejárások, látogatások alkal-
mával, illetve levélben, e-mailen, 
és telefonon egyaránt. Köszönöm a 
megkereséseket, javaslatokat és az 
építő kritikákat! A kéréseket, felada-
tokat rögzítettem, igyekeztem minél 
gyorsabban megoldani, továbbítani 
a hivatal felé, és visszajelezni az el-
végzett feladatokról. 
Körzetemet érintő nagy projektek 
alakulása, előrelépései: 
1.Tata, Belterületi kerékpárút fej-
lesztése 1. ütem- az Által-ér völgyi 
kerékpárút és a Dunamenti kerékpá-
rút összekötése Alkotmány utcától a 
Fényes fürdőig és a Dunaalmás felé 
vezető kerékpárút csatlakozásáig.
(300.028.001 Ft) A műszaki tarta-
lom végleges,a közbeszerzés útján 
két pályázat érkezett. 

 2.Magyary Zoltán Művelődési Köz-
pont felújítása, átalakítása előkészí-
tése- A Magyar Állam támogatása 
( 200.000.000 FT) előkészítésre. A 
tervpályázatban 21 pályázat értéke-
lése után, készül a fenntarthatósági 
tanulmány.
3.Tata város csapadékvíz elvezeté-
sének fejlesztése III. ütem.(Össz-
költség: 934.205.607 FT. )Május 1. 
út 24-28 szám mögötti terület és a 
Bláthy Ottó utca 9 számnál lévő for-
rásfoglalás- Itt megtörtént a tervezők 
kiválasztása, a geodéziai felmérés és 
a tervezés folyamatban van.
Választókerületemben kérésemre, 

a lakók kérésére, illetve a hivatal 
döntése alapján tervezetten megva-
lósult, beruházások, felújítások, ja-
vítások:
- LED-es lámpatestek felszerelése 
Oroszlányi út - Új út kereszteződé-
sében,- Lámpatest csere a Keszthelyi 
utcában – Játszótereink eszközeinek 
javítása, valamint játszótér áthelye-
zése az Új út 2-től az Új út 6-és Új 
út 24-30 közötti területre 5.372.989 
Ft önkormányzati hozzájárulással, /
új eszközök, földmunkák, kosárlab-
da palánk, füvesítés, kerítés építése, 
padok és szemetes kihelyezése /
 - Járdafelújítás a Május 1. úton az 
Által-ér hídnál - Balesetveszélyes 
fák kivágása, metszése több terü-
leten (Május 1 út, Keszthelyi utca, 
Oroszlányi út) - Faültetés a Május 
1. út 2-8 területén - Fényes fasorban 
kiszáradt vadgesztenyefák kivágása 
–Lápos terület tisztítása, kaszálása 
az Oroszlányi út mellett - Szelektív 
gyűjtők cseréje, javítása. -  Igény 
szerint, zöldhulladék zsákokkal 
segítettem a lakótelepi kiskertek 
gondozását végző lakókat, akiknek 

köszönöm a körzet szépítésében 
végzett munkájukat! 
– A Fürdő Utcai Óvodában 2 cso-
portszoba festése, szaniterek, be-
rendezések csaptelepek javítása, 
cseréje, mosógép javítása.  - A 
Kincseskert óvodában a tűzoltó ké-
szülékek karbantartása, szaniterek 
cseréje, csaptelepek javítása.  - az 
óvoda melletti zúzott köves útsza-
kasz javítása–Gépkocsi vásárlása a 
Csillagsziget bölcsődének az étel-
szállításhoz - Életmentő EPIPEN 
injekció biztosítása a bölcsőde és 
az óvodáink számára, stb.
Települési Értéktár Bizottság 
vezetőjeként célom a város ér-
tékeinek védelme, gyűjtése, do-
kumentálása, melyben 2023-ban 
is több beérkezett javaslatot tár-
gyaltunk!
 Köszönöm körzetem lakóinak 
folyamatos együttműködését, fi-
gyelmét! Kívánok mindannyiuk-
nak egészséget, boldogságot és 
békét az újesztendőben!
     Robozné Schőnfeld Zsuzsanna 

   önkormányzati képviselő”

4. számú választókerület: Robozné Schőnfeld Zsuzsanna
önkormányzati képviselő, FIDESZ - KDNP 

„Kertváros közérdekű történései 
2023.  évben
A  Kertvárosi Óvoda fejlesztése.  
A meglévő épület helyett egy új, 
korszerű három csoportos, akadály-
mentesített, energia hatékony óvoda 
épület felépítése a cél.  Januárban 
az önkormányzat az engedélyes 
tervekre megkapta a hatóság jó-
váhagyását, a kiviteli tervek is el-
készültek. A közbeszerzési eljárás 
elindítása 2024. januárban várható. 
 Aktív és interaktív turisztikai fej-
lesztések a Dunától a Bakonyaljáig 
- A KEM Vármegyei Önkormány-
zat pályázatában: az Által-ér Tata és 
Vértesszőlős közötti, 5 km hosszú 
folyószakaszán egy kenuzható vízi-
túra-útvonalat, a vízfolyás mellett 
gyalogösvényt alakítunk ki  1,5 km 
hosszban.
Tata város csapadékvíz elvezeté-
sének fejlesztése III. ütem: Ebben 
szerepel a Szilágyi Erzsébet utca és 

környezete csapadékvíz elvezetés 
tervezése. 
Közlekedés és biztonság
Elkészült a Boróka, Fáklya utcák  
mart aszfaltos felújítása Fáklya 
utca, büfésor előtti szakaszának út-
szakasz szélesítése,  mart aszfalttal 
megtörtént
Sárga figyelmeztető villogóval el-
látott okoszebrát alakítottunk ki a 
Vértesszőlősi úton a zöld parkoló-
nál.
LED-es világítás  korszerűsítések 
történtek egész Kertvárosban.
 Az Öveges J. utca alsó szakaszának 
zárt csapadékcsatorna bővítés kivál-
tása megtörtént, ezáltal az Öveges J. 
utca alsó szakaszának és a Szilágyi 
Erzsébet utca egyes házainál a csa-
padékvíz elöntések megszűntek.
Játszóterek : rendszeresek az elle-
nőrzések, felújítások
Az Építők parkja köteles játszótér 
tartóláncainak felújítása, kisgyer-

mek játszótéren gumiburkolat javí- 
tása, mászófélgömbök felújítása, 
trambulinok cseréje,  a Pezsgőgyári 
játszótéren hintacsere valósult meg.
Természetvédelem: ezen a területen 
is szinte mindenütt sok feladat je-
lentkezett / veszélyes fák kivágása, 
faültetés, fakoronák metszése /, ki-
emelkedő a 6500 db csemete ülteté-
se a  Tulipán utca, Csongor utca és 
Tünde utca melletti erdőterületeken. 
Folytatódott az erdőterület megújí-
tása az alábbi fafajokkal:  hegyi ju-

har, vadkörte, mezei juhar, kislevelű 
hárs. vörös tölgy.
Utcanév táblázás: 2024.  évben a 
Kertvárosi táblák felszerelését be 
kell fejezni!
Deák Ferenc –Gábor Áron utca sa-
rok lakóépület fejlesztés
Magán beruházásban 2024 első fél-
évében befejeződik a   több mint tíz 
éve  félbehagyott építkezés. Ennek 
során 40 db lakás, iroda építése va-
lósul meg, rendezett környezettel, 
a helyi közlekedést nem zavaró új 
gépkocsi lehajtóval.
Posta
A Kertvárosi Posta váratlan bezárá-
sát követően többször volt egyezte-
tés a Szolgáltató képviselőivel.
Az ősz folyamán kezdeményezé-
semre, Alpolgármester úrral közö-
sen megbeszélést tartottunk a te-
rületi Igazgató úrral a szolgáltatás 
újbóli elindítása érdekében. Két 
megoldás lehetséges, az első eset-

ben várjuk a Szolgáltató visszajel-
zését az ütemezett, rövidebb idejű 
nyitva tartás költségeinek tekinte-
tében.
A másik megoldásban más település 
résszel összevonva lehetne a szolgál-
tatást újból elindítani a Kertvárosban 
élők számára is.
10 éves az Általér- völgyi kerékpárút
A 25 évvel ezelőtt megálmodott 
összekötő kerékpárút immár 10 
éves  születésnapját ünnepeltük a 
Fáklya utcai csatlakozási pontnál. 
A megvalósulás további fejlődése-
ket hozott térségünkbe, hiszen most 
már eljuthatunk egészen a Dunáig, 
vagy éppen Oroszlányba és Majkra 
is. A három településen is jelentős 
fejlesztések valósultak meg ebben 
az időszakban, nagy változást je-
lenthet ha már csatlakozni lehet a 
dunamenti  Euro-Velo 6 nyomvo-
nalhoz, így a nemzetközi vérkerin-
géshez.”

5. számú választókerület: Horváthy Lóránt
önkormányzati képviselő, FIDESZ - KDNP

„Szeretettel köszöntöm a Tatai Vá-
roskapu újság olvasóit!
A 2023-es esztendő is számos ki-
hívást, feladatot tartogatott, melye-
ket igyekeztem a lehető legjobban 
megoldani az év folyamán, a 3-as 
számú egyéni választókerület kép-
viselőjeként és alpolgármesterként 
egyaránt. Örömmel vettem a meg-
kereséseket, számos alkalommal 
egyeztettem személyesen a körze-
temben élőkkel a különféle prob-
lémák kapcsán. Saját irodámban 
hetente rendszeresen tartottam fo-
gadónapokat, sokszor egyeztettünk 
ott is a körzetemben élőkkel, és 
természetesen a Tatai Közös Ön-
kormányzati Hivatalban is tartot-
tam fogadóórákat. A tavaly végzett 
munkám nyomán több fejlesztés el-
kezdődött a 3-as számú körzetben:
A Jávorka Iskola mögötti szennyvíz 
átemelő fogyasztásmérő hely kiépí-
tésre került.

A Kazincbarcikai utca 4/A-tól - a 
6/B. lépcsőházakig, a közvilágítás 
tervezése megtörtént, a napokban, 
de legkésőbb a jövő év elején az 
időjárás függvényében a kivitelezés 
is megindulhat.
Járdafelújítást végeztünk a Kazinc-
barcikai utcában, mintegy 84 m2-
en.
Az idei évben elkészült a TAC lab-
darúgó pályák felé vezető vegyes 
használatú út közvilágításának ter-
vezése. December 19-én pedig a 
kivitelező ezt a munkát készre is 
jelentette.. Ezzel az esti edzésekre is 
nagyobb biztonsággal juthatnak el a 
labdarúgóink.
A Május 1. út 53. sz. társasház mel-
letti játszótéren bölcsőhinta cseréje, 
kötél alagút javítása, eszközök fel-
újítása történt meg.
Ebben az évben is megtörtént a Ka-
zincbarcikai úti műfüves labdarú-
gó pálya karbantartása, a műfüves 

futballpályák folyamatos lomb- és 
hulladékmentesítése, valamint a ját-
szótéren az ivókút javítása.
A Nagy aggófüves terület (Fényesi 
út mögötti rész) szokásos éves ter-
mészetvédelmi fenntartási kezelése 
és kaszálása is megtörtént.
Folyamatos feladat volt egész évben 
a balesetveszélyes fák metszése, ki-
vágása, a cserjék, bokrok metszése 
és ápolása.
Sok bejelentés érkezett a Kazinc-

barcikai utcai közvilágítási lámpák 
űrszelvényének metszése miatt is, 
ami szintén megtörtént.
Sor került a Kismosó-patak kaszá-
lására az Új út alatt, valamint a la-
kótelepnél (Május 1 út 53/B. épület 
mögött)
Folyamatos munkát jelentett a kör-
zetben a szelektív hulladékgyűjtők 
rendszeres karbantartása, tisztítása, 
a megrongált gyűjtőedények javí-
tása, illegális lerakók felszámolása.
Kezdeményezésemre kihelyezésre 
került egy fix sebességmérő (úgy-
nevezett traffipax) a Május 1. útra, 
a Nagykert utcai kereszteződés kör-
nyékére, ezzel is szeretnénk hozzá-
járulni a forgalom csillapításához, a 
zajcsökkentéshez, amit elsősorban a 
Május 1 út 53.-61. sz társasházak-
ban élők érezhetnek.
Alpolgármesterként számos meg-
beszélésen, rendezvényen vettem 
részt 2023-ban. Többek között se-

gítettem munkámmal a kilenc hetes 
ételosztást, és tagja vagyok annak a 
munkacsoportnak is, amely kidol-
gozta az új helyi járatú buszmenet-
rendet, és amely foglalkozik a kö-
zösségi közlekedéshez kapcsolódó 
egyéb témákkal, valamint jelentős 
szerepet vállaltam a Kőkúti Általá-
nos Iskolában lévő tanuszodai úszá-
soktatás újraindításában.
Az idei év egyik legfontosabb fel-
adata az „Élhető települések” pá-
lyázat segítségével a városi csa-
padékvíz elvezetés fejlesztése II. 
ütemének kivitelezése lesz, amely 
több ponton fogja érinteni a körze-
temet is (Május 1 út 43-45. sz. tár-
sasházak, Kazincbarcikai út, az Új 
út térsége és a Thury György utca 3. 
társasház parkolója). Valamint foly-
tatni kívánjuk a körzetben a parko-
lók építését.
Kívánok önöknek egészséges, 
örömteli és sikeres új esztendőt!”

3. számú választókerület: Purgel Zoltán 
alpolgármester, FIDESZ - KDNP  
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„Kedves Tataiak! 
A 2023-as esztendőt aranybetűkkel 
lehet felvésni a tóvárosi kerület tör-
ténelmébe. Több, nagy volumenű 
beruházás is zajlott idén. Leginkább 
kiemelkedik a Jenő-malom felújítása 
és az egykori Kristály strand területén 
megépült Malomkert, mely interak-
tív malomtörténeti eszközökkel vár-
ja a látogatókat. Hiánypótló volt ez 
a beruházás, hiszen a tatai malmok 
gazdag történelmébe mostantól be-
pillantást tesz lehetővé egy valóban 
működő malom. Örömteli, hogy az 
utóbbi években a tóvárosi malmok 
nagy része felújításra került, új funk-
ciót kapott. Idén a családi tulajdonban 
levő József-malom bővült ki szállás-
helyekkel, a Nepomucenus-malom-
nak pedig a kapuzata, kerítésfala és 
az udvart átszelő patakmedre újult 
meg. Lezárult a Vaszary János iskola 
komplex felújítása is. 2023 októberé-
ben, az egykori Tiszti klub épületé-
ben befejeződtek a Magyary Zoltán 
Tudásközpont építkezési munkái. Az 
épülettel párhuzamosan megújult a 
Ady Endre utca 2-16. előtti közterület 
nagy zöldfelülettel, utcabútorokkal, 
okospaddal. Így igazi közösségi élet 

helyszínévé válhat Tóváros ezen ré-
sze.
Járdafelújítás került elvégzésre az 
Egység, a Bartók Béla, a Bezeré-
di valamint az Újvilág utcákban, Ez 
utóbbiban a csapadék elvezetés és az 
új útpálya burkolat terve is elkészült. 
A Cseke-tó völgyzárógátján a gátpa-
láston vízszivárgás volt észlelhető. 
Ennek megszűntetése érdekében az 
injektálási munkák lezárultak. Egész 
évben nagy hangsúlyt fektettem a Ta-
tai Sporthorgász és Környezetvédő 
Egyesület, valamint a Tatai Városgaz-
da Nonprofit Kft. együttműködésére, 
hogy a sport, turisztikai, horgászati 
és kulturális célok, tevékenységek 
jól megférjenek a Csekén. Így a tó 
körüli szemetelés megfékezésére, a 
parkfenntartásra kiemelt figyelem 
irányult. A Kapucinus Plébánia által 
szervezett teremtésvédelmi napon 
is igyekeztünk jó példával elöljárni. 
Az aszályos időszakban a Cseke-tó 
vízszint-csökkenése az Öreg-tóból 
átszivattyúzással került megoldásra. 
Az Öreg-tó Pötörke zsilipjénél víz-
kormányzással a Malom-patak zsi-
lip alatti mederszakasz átöblítése is 
megtörtént. A Városgazda jóvoltából 

megújult az Erzsébet-téri kapu és fo-
lyamatban van a Pálmaháznál levő 
kapu felújítása is, ahová emléktáblák 
felállítását tervezi a Tatai Helytörté-
neti Egyesület a város támogatásával. 
Ezzel is tisztelgünk az Angolkert 240 
éves fennállása előtt. A város zöldfe-
lületei folyamatosan gyarapodnak, az 
elültetett sorfákhoz öntözőzsákok ke-
rültek ki a hőhullámok káros hatása-
inak kivédésére. Az általam vezetett 
bizottság munkájából kiemelném az 
esővízgyűjtő-tartályokkal kapcsola-
tos döntést, mellyel a vízvisszatartás 
jelentősen nő és az aszályos idősza-
kok átvészeléséhez nyújt nagy segít-
séget.

Jelenleg is folyamatban van a Kodály 
téren az egykori Halászcsárda és kör-
nyezetének rehabilitációja. Városfej-
lesztési megállapodás keretében új 
parkolóhelyek kerülnek kialakításra, 
rendezettebbé válik a forgalmi hely-
zet a Tópart utcában és a Pötörkénél. 
Szintén folyamatban az egykori Cse-
keliget söröző épületének megújítása, 
hamarosan a nyílászárók beszerelése 
következik. Ez évben született döntés 
a Dobroszláv utcai távhő telephelyén 
parkoló kialakításáról, mellyel a meg-
növekedett parkolási igényeket lehet 
kielégíteni a jövőben. Megvalósult 
az Erzsébet téri parkolók felfestése a 
burkolt felület újra osztásával, folya-
matban van a Bajcsy-Zs. - Bezerédi - 
Mikovényi - Új út kereszteződésében 
egy mini körfogalom tervezése.
Irányomba a körzetet érintően 138 
db, a város más részeiből pedig 62 
db megkeresés érkezett különböző 
ügytípusokban. Összesen 200 db 
(2022: 144 db) A legtöbb, 30 db idén 
is zöldterületekkel kapcsolatos beje-
lentés volt. Sok, 24 db vízelvezetés-
sel kapcsolatos észrevétel is érkezett, 
amiben szerepe lehetett a relatíve 
csapadékos évnek is. A kéréseket, 

jelzéseket az ügy típusától függően 
azonnali intézkedés vagy a Polgár-
mesteri Hivatal felé továbbítás kö-
vette. Emellett a CityApp alkalmazás 
idei évi elindítása mindenki számára 
elérhető, gyors, közvetlen bejelentést 
tesz lehetővé a város bármely pont-
járól. 
Személyesen működtem közre a gon-
dosóra igénylésekben, az év végi, 
a rászorulók részére történő máltai 
ételosztásokban és az idősek, egye-
dülállók részére az önkormányzati 
karácsonyi csomagok kiszállításá-
ban. Támogatója voltam a Tata Lo-
vassport Történelmi Aranykorszaka 
című könyvnek, illetve rendezvé-
nyeknek is, mint a 21. Temafila bé-
lyegkiállítás és a Cseke-tó köszöntő 
ünnep, ahol Esterházy Franciskát és 
családtagjait köszönthettem. Részese 
voltam a Csendes Szilveszter mozga-
lomnak. A sikeres járőrözés eredmé-
nyeként az új év hajnalára a vízima-
darak 80 %-az Öreg-tavon maradt.
Köszönöm észrevételeiket, javasla-
taikat. Sikerekben gazdag, boldog 
új esztendőt kívánok a város és Tata 
06-os egyéni választókerület minden 
polgárának!”

6. számú választókerület:  Boglári Zoltán, önkormányzati képviselő, FIDESZ - KDNP
Pénzügyi, Környezetvédelmi és Városfejlesztési Bizottság elnöke

„A 2023-as év nyugvópontra 
jutatta a Gesztenye fasor csa-
padékvíz elvezetési projektet. 
Hosszú ideig sok kellemetlen-
séggel néztek szembe az ott lakó 
polgárok, de megérte. Ami itt 
még fontos lenne, a Bacsó Béla 
út és a Gesztenye fasor kereszte-
ződésének megoldása. Mindany-
nyian szenvedő alanyai vagyunk 
annak, hogy milyen nehéz a pá-

lyaudvarról, vagy a Gesztenye 
fasorból kikanyarodni a Bacsó 
Béla útra. Sajnos itt körforgalom 
kialakítására nincs lehetőség, 
de – megítélésem szerint - egy 
lámpás kereszteződés is sokat 
segítene. 
Szintén megoldódott a Szent Ist-
ván utcában a  szennyvíz bekö-
tések miatti problémák jelentős 
része, és a  Zrínyi utcában lakók 

is használhatják az előttük lévő 
járdát.
A Bacsó Béla úti lakópark bejá-
rata is rendezett lett, eltűnt a sze-
mét, kényelmes, kulturált parkoló 
helyek lettek kialakítva helyette.
Amin dolgozni kell – szerintem – 
az önkormányzatnak a  jövőben: 
A kis posta helyzetének megol-
dása, csapadék víz elvezetése he-
lyett vízmegtartó/tározó területek 

létrehozása, Mikovényi / Bezer-
édi utcai kereszteződés megol-
dása, a Bacsó Béla úti lakópark 
megvilágításának rendezése.
Amin a tatai, 7. sz választókörzet 
polgárainak kellene dolgozni sze-
rintem: a szelektív szemétgyűjtés 
komolyan vétele.
Minden kedves Tatai pol-
gárnak kívánok minden jót a 
2024-es évre.”

7. számú választókerület: dr. Popovics Judit
önkormányzati képviselő, MSZP-DK-JOBBIK-MOMENTUM

8. számú választókerület: dr. Varga András önkormányzati képviselő, FIDESZ - KDNP
Humán és Ügyrendi Bizottság elnöke

„Képviselői munkám során, mivel 
tudtam segíteni városunk fejlődését 
2023-ban?
Képviselői körzetem fejlesztése
A 8. választási körzetet, közismert 
nevén Újhegyet és Agostyánt képvi-
selem. Köszönöm mindazok segítsé-
gét, akik véleményükkel, a gondok 
jelzésével, a helyi közösségért vég-
zett szolgálataikkal támogatták mun-
kámat, és a közösség erősödését. 
A körzet sajátosságaira alapozom 
munkám vezérfonalát: az itt élők 
újhegyinek, agostyáninak érezhes-
sék magukat, a településrész önálló 
arculata erősödjön, ötvöződjön a 
természetközeliség és az élhetőség, 
erősödjön a kapcsolat a város többi 
részével. 
Hol tartunk?
Újhegyi alközpont: 
A bölcsődét már szilárd burkolatú 
szegélyezett úton és járdán érhetjük 
el. Elkészült a szép esőkert. Ez a kez-
deményezés mintaként szolgálhat az 
időnként gondot okozó csapadékvíz 
megtartására, hasznosítására. 
A bölcsőde dolgozóinak, a kicsi-
nyeknek és szüleiknek hála felpezs-

dült az élet a Nádas utcában. A minő-
ségi szolgáltatásának köszönhetően 
teljes létszámmal működő intézmény 
közösségi rendezvényeknek is ott-
hont ad: családi nap, Márton napi 
találkozó, Szent Orbán nap, képvi-
selői fogadóóra. Szent Orbán napján 
az ünnepséghez kapcsolódó borver-
senyt, borkóstolót, ünnepi ebédet, 
mulatságot több év kihagyás után itt 
újra megrendezhettük. 
Utak: 
A zúzott köves dűlőutakat rendszere-
sen karbantartjuk. A Nádas utcában a 
szilárd, szegélyezett út folytatásaként 
mart aszfaltos „sárrázót” alakítottunk 
ki. Járdát építettünk, és újítottunk fel 
a Nádas és a Szőgyéni utcákban. 
Csapadékvíz: 
Befejeződött az Újhegyi vízfolyások 
elvezetése, és a Tata és Agostyán 
kerékpárútjához kapcsolódó eső el-
vezetés. A Tavasz utcában olyan 
szikkasztót készítettünk, amely elké-
szülte után nem látszik, de rendelte-
tését teljesíti. 
Ivóvíz: 
A szent Orbán szobornál közkutat 
építettünk. Ha a „Vízmű” átveszi, 

használatba vehetjük. 
A bölcsőde melletti kiszabályozott 
telkeket ellátó vízvezeték, a Hársfa 
és a Szőlősor utcai körvezeték tervei 
elkészültek, az engedélyezési eljárás 
végére értünk. 
Közvilágítás: 
Az Újhegyi utca után a Munkácsy 
utca is erősebb fényű „LED”-es vi-
lágítást kapott. 
Óvoda: 
A Bergengócia Óvoda új külső tér-
burkolattal, és a kültéri játékok lefes-
tésével szépült. 
Játszóterek: 
A Nagy Lajos utcai játszótér homoko-
zója fölé napvitorla került A Kossuth 
utcai játszótér elemeit kijavítottuk. 
Közösségi eseményeink: 

Megvalósult pályázatunknak is kö-
szönhetően nagy lendületet kapott 
Agostyán közösségi élete. Meg-
alakult az Agostyánért Egyesület, 
melynek eseményeit a teljesség igé-
nye nélkül sorolom: a tavaszi csa-
ládi nap, a falu virágosítása, Szent 
Ágoston napi búcsú, „Sváb ízek, 
sváb dallamok” című rendezvény, 
Idősek napja, adventi programok. A 
Természetes Életmód alapítvány, és 
az Arborétum programjai is gazdag 
kínálatot nyújtottak. 
Hosszú a bölcsődei és a Szélkút ut-
cai közösségek kedves találkozóinak 
sora, amiért köszönet illeti a bölcső-
de dolgozóit, és a Szélkút utca szoci-
ális munkásait. 
A Mindszenty téri feszületnél emlé-
keztünk az erőszakkal kitelepítettek-
re, és ünnepeltük nemzeti összetarto-
zásunkat. 
A Szent Orbán szobornál éltettük ősi 
lelkiségi hagyományunkat, az ese-
mény könnyedebb részét már az új 
bölcsődében élvezhettük. 
Segítő munka: 
Frakciónk elhatározása alapján kör-
zeteink idős lakóinak segítettünk 

„gondosórát” igényelni. 
2024-ben folytatjuk:
A közbeszerzés után elkezdődhet a 
Hársfa utca és a Szőlősor utca vízve-
zetékének kivitelezése. 
Szeretnénk a bölcsőde mellett kiala-
kított telkeket értékesíteni. Lehető-
ség nyílik arra, hogy az új alközpont 
megnövekedett igényeit új szolgálta-
tó idetelepülésével ki lehessen elégí-
teni. 
Folytatjuk a csapadék elvezetésének, 
megtartásának programját. Pályáza-
ti forrást nyertünk többek között a 
Kossuth utca alsó szakasza, valamint 
a Petőfi utca, Jókai sor csapadék el-
vezetésére. Ennek tervei készülnek. 
Megépítésével régi igényünk telje-
sülhet. 
Képviselői munkámhoz kapcsoló-
dó egyéb feladataim: 
A Humán Ügyrendi Bizottságának 
elnöki munkája, a Tatai Rend-ház 
Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottságá-
nak elnöki szolgálata, Tata Város Di-
ákönkormányzatának (TAVIDÖK) 
segítése. 

Varga András 
önkormányzati képviselő”
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„Az előző évekhez hasonlóan, ebben 
az évben is fő feladatomnak tartottam 
a tatai lakosok életkörülményeinek, 
megélhetőségüknek és szociális biz-
tonságuknak erősítését.  A Város és 
környékén található Épített öröksé-
gének és természeti kincseinek, vizei-
nek és élővilágának megőrzését.
A lakosággal a kapcsolatot főleg sze-
mélyesen, telefonon és e-mailen tartot-
tam. A hozzám érkezett megkeresése-
ket próbáltam a legrövideb időn belül 
megoldani, megválaszolni.  
Az előző évekhez hasalóan ebben az 
évben sem szavaztam meg azokat az 
előterjesztéseket, amelyek az Orbán kor-
mány elhibázott gazdasági döntései mi-
att a legszegényebb rétegeket érintette. 
Nem tudtam azonosulni azzal, hogy az 
Öreg-tó partját lassan elkezdték eladni. 
Ilyen volt például az Építők parkja te-
rületén található pizzéria és a Halász-
csárda tulajdonosainak eladott 446 és 
353 négyzeméteres területek. De itt 
kell megemlítenem a Tata, Rákóczi 
utca 12. szám alatt található vendéglátó 
egység tulajdonosával kötött Városfej-
lesztési megállapodást is.
A Fényes fürdő és környezetében talál-
ható ingatlanokon elhelyezett bontási 
hulladék tárolásának megszüntetése 
érdekében tájékoztattam a képviselő 
testületet.

Sikerült olyan javaslatokat tennem, 
amelyeket pályázatok megírásakor fi-
gyelembe vettek, ilyen volt például az 
Újvilág utca csapadékvíz elvezetésre 
és az útburkolat felújítására szolgáló 
javaslatom.
Az Új út 2. szám mögött területén fo-
lyó építkezés miatt elbontott játszótér 
újbóli megépítése érdekében, több al-
kalommal szólaltam fel, amely hozzá-
járult ahhoz, hogy több év után végre a 
gyerekek a nyár végén ismét igénybe 
vehették a szerintem nem ideális he-
lyen kialakított játszóteret.
Képviselői kérdések keretében több 
olyan kérdést is feltettem, amelyek 
rámutattak a város területén található 
problémákra. Ilyenek voltak például 
a Harmonika utca lakópark járdával 
történő összekötése a várossal vagy 
az UNIOS pénzből felújított Kőkúti 
Álltalános Iskola főzőkonyhájának 
funkciójának megfelelő minél előbbi 
üzembe helyezése. Sikerült elérnem, 
hogy az Általános Iskolák nagytöbb-
ségében az étkezdékbe új asztalterítők 
kerüljenek. 
Az Önkormányzati vagyon és ingatla-
nok eladására történő előterjesztéseket 
kritikusan, a város érdekeit figyelembe 
véve támogattam vagy utasítottam el. 
A Balatonszepezdi ifjúsági tábor üze-
meltetésére kiírt pályázat elkészítése-

kor figyelembe vették a javaslataimat. 
Sajnos erre a pályázatra nem volt je-
lentkező.
A 2023 november havi Képviselő- tes-
tületi ülésen tárgyaltuk városunk helyi 
busz közlekedését. Az előterjesztésben 
szerepelt a tarifák 17%-kal történő 
emelése. Ezt az előterjesztést nem tud-
tuk támogatni, ezért módosító javasla-
tot tettünk, hogy ne emeljünk a tarifát, 
ennek hatására a Fidesz. KDMP kor-
mánypárti frakció eredeti tervét meg-
változtatta és javaslatot tettek, hogy 
Városunkban 2024. január 1-től in-
gyenes legyen a Volán helyijáratain az 
utazás. Ezt a módosító javaslatot támo-
gattam annak reményében, hogy a la-
koság nagyobb számban fogja igénybe 
venni a városban a tömegközlekedést, 
ezáltal a közúti forgalom és a parkolási 
gondok is csökkeni fognak!

Sajnos a decemberi képviselő ülésre 
kiderült, hogy a kormánypáti frakció 
az előterjesztést nem megalapozottan, 
kapkodva terjesztette elő. Ennek kö-
szönhetően mégsem lesz ingyenes a tö-
megközlekedés Tatán. Igaz, hogy csak 
minimális hozzájárulást kell fizetniük 
az utazóknak.
A lakosság egészség megőrzése és el-
látása érdekében benyújtott előterjesz-
téseket minden esetben támogattam. 
Egyetértettem azzal, hogy Felső Tatán 
TOP plusz pályázati pénzből Új egész-
ségügyi központ kerüljön kialakításra 
két háziorvos és két gyermekorvosi 
praxis részére.
A képviselő testület ülésén megtárgya-
landó előterjesztésekkel kapcsolatos 
javaslatainkat észrevételeinket a bizott-
sági üléseken vitattuk meg.
Humán bizottság ülésein mindig arra 
törekedtem, hogy a családokat főleg a 
gyerekeket érintő előterjesztésekben 
egyetértés legyen a bizottság tagjai kö-
zött. Az év folyamán ezekben az ügyek-
ben a határozati javaslatokat minden 
esetben egyhangúlag elfogadtuk.  
Most pedig egy két szó a kormányunk 
uszítása ellenére a Brüsszeli pénzek-
ből, a megvalósult beruházásokról: Az 
év folyamán átadásra került a Magyari 
Zoltán Tudásközpont, amely helyet ad 
az idáig a Művelődési házban elhelye-

zett Városi könyvtárnak. Sajnálatos 
módon ezzel a beruházással l továbbra 
sem oldódott meg a Művelődési ház 
funkcionális felújítása.
Megtörtént az újhegyi csapadékvíz el-
vezetésére kiírt projekt megvalósítása. 
A projekt keretében többször kértük a 
Zrínyi és Szent István utcák csapadék-
víz problémáinak megoldását Sajnos a 
kivitelezés során erre nem került sor.
 Malomkert és a vasalt utak projektek-
kel nem tudtam egyet érteni.
Ezenkívül még számtalan beruházás 
történt a város területén, amelyeket tá-
mogatni tudtam.
Sajnos vannak olyan beruházások, 
amelyeket nagy valószínűséggel nem 
fognak tudni az Önkormányzat cégei 
rentábilisan üzemeltetni. Kőfaragó 
ház, Malom kert, Inkubátor ház Tudás-
központ vagy régebbről ÖKO turiszti-
kai központ. 
Valós eredményeket csak a 2024 év vé-
gén fogunk kapni.
Zárszóként ugyan úgy, mint tavaly a 
jövőben is képviselő eskümnek megfe-
lelően: Tisztségemből eredő feladatai-
mat Tata város fejlődésének elősegítése 
érdekében továbbra is lelkiismeretesen 
teljesítem.
Végezetül engedjék meg, hogy  min-
den Tatán élő embernek megköszön-
jem az eddigi bizalmát.”

Lengyel Zsolt 
MSZP-DK-JOBBIK-MOMENTUM, önkormányzati képviselő kompenzációs listáról

Horváth László
MSZP-DK-JOBBIK-MOMENTUM, önkormányzati képviselő kompenzációs listáról

„Tisztelt Tataiak!
A 2023 esztendő sem szokványos év 
volt, hiszen elszabadultak az árak! A 
gazdaság jelzi, ha baj van és az foko-
zott felelősséget ró a döntéshozókra. 
Nem egyszerű az együttműködés, de 
igyekeztünk nyitottak, konstruktívak 
lenni. Az ellenzéknek korlátozottak a 
lehetőségei hiszen nem mi végezzük a 
döntés-előkészítést. 
Éltünk a lehetőséggel, kezdeménye-
zéssel, a bizottsági vitában többször 
kértük a javaslatok átgondolását vagy 
nem szavazatunkkal jeleztük, hogy el-
hibázottnak tartjuk az adott döntést. 
Sajnos nincs lehetőség minden témát 
felsorolni, de kiemelném a legfonto-
sabbat. Nem támogattuk a költségvetés 
elfogadását, mert a túltervezett bevé-
telek miatt beütemezett feladatok ma-

radnak el, ráadásul nem testületi döntés 
alapján.
Az ellenzéki frakciónk elítéli az uk-
rán - orosz háborút. Elkötelezettek 
vagyunk a béke ügyéért, a párbeszé-
dért, az együttműködésért! Javasoltuk, 
hogy határozatban ítéljük el az orosz 
agressziót, kezdeményeztük, hogy a 
képviselőtestület szólítsuk fel a minisz-
terelnököt, hogy az orosz elnök az uk-
rán településeket érő terrortámadások 
azonnal függessze fel. Továbbra támo-
gassuk segélyakciókkal a kárpátaljai 
magyarokat. A kormány álláspontjánál 
határozottabb állásfoglalás, persze nem 
kapott többségi támogatást. A kárpátal-
jai magyarság megsegítése ügyében 
ugyan egyetértésre jutottunk. 
Gazdasági ügyeink kapcsán felhívtuk 
a figyelmet a városi cégek gazdálko-

dását érintő problémákra, kiszolgálta-
tott helyzetére. Nem támogattuk, hogy 
ingatlan eladás kapcsán kilátástalan 
ügybe keveredjünk. illetve olyan pro-
jekteket, melyek kapcsán hiányoznak a 
kellő garanciák a megújult terület kör-
nyezeti értékeinek megőrzésére. 
A legjelentősebb rendeletalkotási fela-
dat idén az új településszerkezeti terv 
és a helyi építési szabályzat megalkotá-

sa volt. A többkörös egyeztetés alapján 
sikerült többségben egyezségre jutni, 
így többek között a helyi közlekedéssel 
kapcsolatban. 
Halaszthatatlan volt a helyi közösségi 
közlekedés egekbe szökő anyagi ter-
heinek mérséklése. Az új menetrend, 
a szolgáltatás minőségi javítása mel-
lett a költségeket is csökkenti. A közös 
gondolkozásnak azért van a pozitív ho-
zadéka is! Egyetértés született abban, 
hogy a tavalyi javaslatuk alapján, mér-
sékelni tudtuk a közösségi közlekedés 
költségeit a lakosság számára. 
Az inflációs nyomást csökkentő mér-
tékű áremelésben már nem sikerült 
közös álláspontra jutni a szociális 
otthonunk személyi térítési díjával 
kapcsolatban. Nagy kihívás a jövőévi 
költségvetés összeállítása. Főképp az 

energiaköltségek kiszámíthatatlansága 
miatt, hitel kell felvenni a városnak a 
biztonságos, kiszámítható gazdálko-
dáshoz.
Maradt nyitott kérdés, ilyen a Váral-
ja utca és környékének megújítása, a 
város bedugult forgalmának kiváltása, 
az Újhegy városrész felzárkóztatása, 
továbbá a vasútállomás akadálymente-
sítése. A közlekedéssel és a parkolással 
kapcsolatban mindannyian tapasz-
taljuk, hogy túlterhelt a város, egyre 
nehezebb a közlekedés és a parkolás. 
Nagy szükség van új parkolók létesí-
tésére, a jelenlegi parkolásirendszer 
átgondolására. Képviselőtársaimmal a 
jövőben ezekkel kapcsolatban is keres-
sük a megoldást. 
Minden tatai lakosnak sikerekben gaz-
dag, boldog új esztendőt kívánok!”

„A képviselő-testület 2023. évben 
173, a Pénzügyi, Környezetvédel-
mi és Városfejlesztési Bizottság 121 
előterjesztést tárgyalt meg és hozott 
bennük döntést. A képviselő-testületi 
előterjesztések kétharmadához, míg 
a bizottság által tárgyalt témák több 
mint ¾-éhez szóltam hozzá! Hogy ez 
sok vagy kevés, annak eldöntését a 
kedves Olvasóra bízom. Mindeneset-
re magam abból indultam ki, hogy ha 
már az Orbán-féle választási matek – 
a győztes minden visz elve – abszolút 
többséget biztosított a kormánypár-
toknak, akkor legalább a vitában a mi 
választóink által képviseltek is elhan-
gozzanak! Másrészt az egyes döntések 
előkészítése során talán érdemes arra 
is kíséretet tenni, hogy ész érvek men-
tén a kormány és az ellenzék között 
egyre növekvő törésvonalakat a helyi 
politikában esetenként áthidaljuk!
Hogy ez hogyan működött, erre né-
hány példát a teljesség igénye nélkül 
érdemes felidézni! Az elszabadult 

infláció miatt azt képviseltük, hogy a 
közszolgáltatásaink díjemelése ne ha-
ladja meg 18-20 %-ot. Véleményünk-
kel kisebbségben maradtunk, de a 
múlt évi infláció várható alakulása a 
mi álláspontunk helyességét igazolja.  
Az értelmes párbeszédnek vannak 
eredményei is! A lakásrendelet módo-
sításába beépült javaslataink nagyobb 
része. Az persze kimaradt, hogy az in-
gatlanértékesítésből befolyó összegek 
teljes egészét a lakhatás feltételeinek 
javítására fordítsuk. Kár! De talán az 
sem reménytelen, hogy a műszaki 
állapotuk miatt értékesítésre kijelölt 
bérlakásaink egy része megőrizhető 
lesz. A növekvő lakásárak következ-
tében gazdaságosabb a felújításuk, 
mint új lakás vásárlása vagy építése. 
Folyamatosan növekszik a sajátos 
nevelési igényű gyermekek száma a 
városban. A velük való foglalkozás 
alapvetően állami feladat. Az e terü-
leten jelentkező számtalan probléma 
megoldására, kezdeményezésünkre 

az Esélyegyenlőségi Programunk 
módosítása során a legfontosabb te-
endőkben sikerült közös álláspontot 
kialakítani! Felkértük a Tankerületet 
a szakértői döntések meggyorsítására, 
pedagógusok továbbképzésének erő-
sítésére és az iskolai szakmai progra-
mok felülvizsgálatára.
Nehezebb kérdés a politikai megren-
delésre készült előterjesztések ügye! 
Ilyen volt a parlamenti béke határo-
zat támogatása. Nem mintha nem kí-
vánnánk, hogy az Ukrajnát ért orosz 
támadás mennél hamarabb befeje-

ződjék. De magának a határozatnak 
a szövege az Európai Unióra olyan 
negatív megállapításokat tartalma-
zott, amelyek egyszerűen nem igazak, 
ezért elfogadni sem lehetett.
Elvi okokból nem támogattuk a Kál-
vária utcai Óvoda ingatlanának egy-
házi tulajdonba adását sem. A rend-
szerváltás óta nem volt példa arra, 
hogy önkormányzati tulajdont az 
állam ellentételezés nélkül, a törvény 
erejével elvett volna a helyi közössé-
gektől!
Hasonlóan sajátos ügy a költségve-
tés! Évek óta bevett gyakorlat nálunk, 
hogy a jelentősen túltervezett bevé-
telek miatt a rendelet az elfogadott 
formájában nem végrehajtható. A ha-
sonlóság ellenére a 2024. évi költség-
vetés alapjaiban más helyzetet takar! 
Míg a korábbi évek terveiben szere-
peltek olyan, főképp a fejlesztést, a 
felújítást érintő kiadások, amelyek el-
hagyhatók voltak, így el is maradtak. 
Az elmúlt évek magas inflációja és a 

belépő új fejlesztések miatt megnöve-
kedett működési költségekből most 
nincs mit elhagyni, illetve saját cége-
inktől, a városi civil szervezetektől a 
betervezett támogatások visszavoná-
sára évközben már nincs lehetőség. 
A reálisan tervezhető bevételek ugyan 
várhatóan növekedni fognak, de ez 
nem pótolja a ténylegesen keletkező 
1,2 – 1,3 Mrd Ft hiányt. De lényege-
sen nem segít a hiány alakulásán - az 
uniós projekteken túli - saját fejleszté-
si igényeink esetleges elhagyása sem! 
A legutóbbi ülésen, a nem szavaza-
tunkkal e helyzet tarthatatlanságára 
hívtuk fel a figyelmet!
Nemzetgazdaságunk nehézségei, 
amelyek az önkormányzat működé-
sére is kihatnak, de a növekvő szociá-
lis feszültségek kezelése egyre inkább 
igényli a párbeszédet, a kompromisz-
szumokat! Erről nem mondhatunk le! 
2024. év a választások éve is, amely 
nem könnyíti meg a helyzetünket. De 
ez a mi közös felelősségünk!”

Gerébi Ákos
MSZP-DK-JOBBIK-MOMENTUM, önkormányzati képviselő kompenzációs listáról



A verseny célja: sportolási, versenyzési 
lehetőség különleges körülmények között a 
jégpályán
A verseny ideje: 2024. február 14-én 14.00
A verseny helye: Kőkúti Általános Iskola 
jégpálya
Rendezők: 
Tata Város Önkormányzata
Tata Város Diákönkormányzata – 
TAVIDÖK
Városkapu ZRT
Védnök: Michl József, polgármester
Részvevők: középfokú oktatási 
intézmények és általános iskolák 5 
fős csapatai
Nevezési határidő: 2024. február 
9-én 12 óra.
A nevezéshez szükséges: a diákok 
névsora és a kísérő tanár neve
A nevezéseket a csertegistvan@
gmail.com címre kérjük megkülde-
ni.
Öltözék: sportfelszerelés jégpá-
lyához (korcsolya a helyszínen is 
bérelhető)
Az eredményhirdetésre várhatóan 
16.00-kor kerül sor.
Egyebek:
-  a versenyen egyszerre versenyez-
nek a középfok csapatai és egyszer-
re az általános iskolák csapatai
- a versenyzők vizet, édességet 
kapnak
- Valamennyi csapat oklevelet kap
- Az 1-3 helyezettek érmet kapnak
- a verseny alatt egészségügyi fel-
ügyeletet biztosít a rendezőség

                                        

Jó felkészülést!  
  
Tompa Andor sportreferens
Ködmön Kristóf diákpolgármester
Cserteg István ifjúsági referens
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TATA - Környei úti 
temető 
Finta István Jánosné
Horváth Magdolna
Zöld Béla Attila
Jakab Julianna

TATA - Almási úti 
temető 
Weiger László
Kocsis Sándor József

TATA - Kocsi úti 
temető
Bukva Zoltán György

SZOMÓD
Nagy Sándorné

OROSZLÁNY
Pónusné Liszkóczi 
Edit 

BAJ
Zantleitner Piroska

NASZÁLY 
Herczeg Józsefné
Takács Lőrinc

KOCS
Lengyel Bálint

DUNASZENT- 
MIKLÓS
Schmidt Mátyásné 
(Tisch Teréz) 
Schmidt Mátyásné 
(Tisch Borbála) 

DUNAALMÁS 
Németh József 
Tamás

KOMÁROM
Bihary Ferenc

Béke Poraikra!

 Komárom-Esztergom Megyei Temetkezési Kft.
2890 Tata, Bacsó Béla út 47.  Tel.: 34/382-055

2024. decemberben elhunytak

TÉLI HEXATLON VERSENYKIÍRÁS 2024. -Tata

A VERTIKÁL Nonprofit Zrt. 
tájékoztatja ügyfeleit, hogy a 

tatai kihelyezett ügyfélszolgálatá-
nak nyitvatartása 
2024. január 15-től az alábbiak-
ban változik:
2890 Tata, Váralja u. 6. 

(régi szakorvosi rendelőintézet)

Ügyfélfogadási idő:
Péntek: 8:30 – 17:00 óráig
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Eredmények
Asztalitenisz
Férfi NB I  PTE PEAC Ka-
lo-Méh II. – TAC  8-6
Pontszerző: Bak 2, Epinger 2, 
Simon 1, Bak-Daru
Férfi NB II  TAC – SH-ITB 
Budaörsi Sportclub II  16-2
Pontszerző: Barassó 4, Nagy 4, 
Pattantyús 3, Adamik 2, Varga 
1, Adamik-Pattantyús, Ba-
rassó-Nagy
Kézilabda
NB I/B  Rákosmente – TAC  
28-21 (13-8)
Vezette: Kiu G., Kiu T.
Góllövő: Kreisz 5, Vass 4,  
Valler 3, Kiss, Schekk, Tass 2-2, 
Gajdos, Körtélyesi Zatureczki 
1-1
Edző: Márton Ádám
Férfi U20  Carbonex Komló – 
TAC  35-22 (18-10)
Vezette: Rozina L., Ujvári L.
Góllövő: Nényei 6, Huber 4, 
Tóth Sz., Zwickl 3-3, Köszler, 
Róka 2-2, Andrikó, Tóth K. 1-1
Edző: Márton Ádám
Női U17  ÓKSI SE – TAC 37-
44 (16-21)
Vezette: Illing Zs., Viczkó G.
Góllövő: Katona 11, Mészáros 
8, Deli, Pruzsina 6-6, Neder-
mann P. 5, Nagy 4, Schmidt 3, 
Horváth 1
Edző: Janis Zita

Negyvenedik alkalommal gyűltek 
össze  szilveszterkor a futás sze-
relmesei. Tatán a Tó futások és a 
Minimaraton mellett a Szilvesz-
teri futás is azok közé a sporte-
semények közé tartozik amelyek 
ápolják a hagyományt. Ezúttal 

sem csalódtak a szervezők, hiszen 
kihasználva a jó időt is közel 500 
kicsi és nagy, fiú és férfi, lány és 
hölgy szánta rá magát, hogy fu-
tással zárja az évet. A megszokott 
szilveszteri táv (1 tó kör) mellett 
ezúttal még 2 km és a legkiseb-

beknek 500 m volt a megteendő 
távolság. Az első nevező 9 óra 
után jelent meg az Ökoturisztikai 
Központban és aztán  egyre töb-
ben lettek. Először a 2 km mezőny 
indult ahol kb. 20 futó állt rajt-
hoz. A Hódy SE szervezte a futa-

mot akár csak az 500 m-es távot 
is. Valamennyi induló csokit és 
ajándékcsomagot kapott, Herendi 
László (a kajakosoknak csak Por-
ci bácsi) keményen állta a sarat 
az ajándékok osztásánál. Közben 
Kun Tamás előtt rotyogott a forró 
tea az üstökben, fogyott is szépen. 
Közeledtünk a 11 órához amikor 
a hivatalos szilveszteri táv rajtja 
volt kitűzve. Purgel Zoltán alpol-
gármester köszöntötte a részvevő-
ket, kívánt sok sikert a futáshoz és 
egészséges, boldog új évet. Majd 
ahogy egy sportos  alpolgármes-
terhez illei beállt a mezőnybe és 
lefutotta az egy tó kört. Kicsit 
fújt a szél, de sütött a nap, így a 
412 futó szinte ideális időben vá-
gott neki a távnak. Nem verseny 
volt ez, hanem egy jó hangulatú 
futás, de persze volt aki nagyon 
komolyan vette. Több atléta is az 

indulók között volt, ők edzésnek 
fogták fel és ennek köszönhetően 
már 23 percen belül be is érkezett 
az első férfi a célba. Egy óra alatt 
mindenki teljesítette amit vállalt, 
a szervezők kihirdették az ered-
ményt, érmet, kupát, pezsgőt kap-
tak a dobogósok.
Félrfiak: 1. Szabó Benjamin, 2. 
Árvi Róbert, 3. Szabacsi Gábor
Nők: 1. Nagy Nóra, 2. Beleznai 
Lara, 3. Somogyi Borka
A szervezők ahogy szokás ilyen-
kor, külön ajándékkal kedves-
kedtek a legötletesebb jelmezben 
futóknak, így pezsgőt kapott Süsü 
és Angyalka, Óz a csodák csodá-
ja(Dorothy, Bádogember, Madá-
rijesztő) és Shrek Fionával. Az 
esemény végén pedig Michl Jó-
zsef polgármester köszönte meg 
a résztvevőknek, hogy még az év 
utolsó napján is futottak.

Tavasz kézilabdában
December közepén fejeződött be kézilabdában az őszi szezon, de a 
férfi NB I/B-s bajnokságban február elején már a tavasz kezdődik. 
A TAC csapatának finoman fogalmazva sem sikerült jól az ősz, a 16 
csapatos mezőnyben a 15. helyen állnak. Győzelemmel kezdték a baj-
nokságot, majd következett egy kilenc meccses vereségsorozat, amely 
meghatározta az őszi szereplést. Az utolsó 5 mérkőzésből 3 győzelem, 
2 vereség lett és az így gyűjtött 8 pont csak a 15. helyhez volt elég. 
Tavasszal az alábbi időpontokban játszanak a Güntner Arénában:
február   3.    18.00   TAC – Fejér-B.Á.L. Veszprém U21
              16.     19.00  TAC – DEAC
március  1.     19.00  TAC – Vecsési KKFT
              22.     19.00   TAC – BFKA Veszprém U21
április      5.     19.00   TAC – Kecskemét
              21.      18.00   TAC – ÓAM Ózdi KC
              26.      19.00   TAC – Optimum Solar-Békési FKC
május    25.      18.00   TAC – Rákosmente

Január 8-án az Operaházban 
rendezték meg a 66.M4 Sport 
Az Év Sportolója Gála 2023, 
a Magyar Sportújságírók Szö-
vetsége hagyományos díjá-
tadó gáláját. Idén 471 sport-
újságíró szavazata alapján 
alakult ki a sorrend és a kate-
góriák három-három jelöltje a 
gálán izgulhatott, hogy ki lesz 
a legjobb. Az Év Fogyatékos 
Csapata jelöltjei között volt 
a TAC két asztaliteniszezője 
Bácsi Bernát és Szendi Já-
nos, akik a szervátültetettek 
perthi világjátékán nyertek 
aranyérmet párosban. A leg-
jobbak nevét Szabó László a 

Magyar Paralimpiai Bizottság 
elnöke olvasta fel és Abraham 
Klein a legendás temesvári 
születésű izraeli játékvezető 
kezében a díjjal várta, hogy 
kiknek adhatja át. Amikor el-
hangzottak a nevek a két tatai 
sportoló széles mosollyal az 
arcán sétált le átvenni a díjat. 
A veseátültetett Szendi János 
már évek óta ott van a világ 
élmezőnyében, míg Bácsi 
Bernát csak néhány éve szere-
pel ebben a mezőnyben. A díj 
átvétele után János mondott 
köszönetet mindenkinek aki 
segítette őket, köztük a tatai 
különítménynek.

A Tatai Hódy Se sárkányhajó 
szakosztálya immáron második 
alkalommal rendezte meg a 24 
órás jótékonysági tanmedencés 
evezést, az Új Kajakház Ökotu-
risztikai Központ tanmedencé-
jében. Az idei évben a Szív Baj-
nokai Alapítvány kis hőseinek 
gyűjtöttek pénzt, plüssmacikat, 
érmeket.  Hogy kik ezek a kis 
bajnokok? Olyan veleszületett 
szívbetegségekkel élő gyerekek, 
akik sajnos soha nem fognak 
tudni sportolni, de így egy kicsit 
ők is a részesei lehettek ennek a 

kihívásnak! Beck Mónikának, a 
Szív Bajnokai alapítvány meg-
álmodójának az a célja, hogy 
minél több ilyen sportesemény-
re elvigye ezeket a kis hősöket!
 Az ország minden részéről kö-
zel 100 evezős jelent meg az 
eseményen és töltött el 24 órát, 
mint egy nagy család. Voltak itt 
Nagykanizsáról, Mosonmagya-
róvárról, Győrből, Budapestről 
és természetesen Tatáról is. 
18 órakor a meghívott váloga-
tott kajakosok és kenusok, név 
szerint Hidvégi Hunor, Hidvégi 

Zalán a Tatai Hódy Se fiatal te-
hetségei, U23-as világbajnokok, 
valamit Fekete Ádám és Kori-
sánszky Dávid olimpiai kvótát 
szerző kenu páros kezdték meg 
az evezést a jelenlévő kis baj-
nokokkal együtt. Megtisztelte a 
jelenlétével az eseményt Csáky 
Soma is, aki az első 24 órás eve-
zés főszereplője volt.... és most 
itt volt és evezett! 
24 órán keresztül, folyamatosan 
pezsgett a víz a medencében, 
óránként váltva egymást az eve-
zősök.  Pihenőidőt az Ökoturisz-
tikai Központ által felajánlott 
konferenciatermekben töltötték 

el a sportolók jó hangulatban.
 24 óra elteltével az utolsó eve-
ző csapásokat minden csapat 
óriási ováció közepette fejezte 
be, nagyon fáradtan, de sok-sok 
élménnyel gazdagodva!
Hogy mi lesz a sorsuk a macik-
nak és az érmeknek? Mindnek 
nemes célja van, mégpedig az, 
hogy szebbé tegyék a minden-
napjaikat a kórházban fekvő 
kis BAJNOKOKNAK! Az ösz-
szegyűlt több mint fél millió 
forintot pedig az Alapítvány a 
szívbeteg gyermekek nyári tá-
borának megszervezésére hasz-
nálja fel.

Jó hangulatban, futással zárták az évet

Tataiak a legek között

24 órás evezés a Kajakházban 


